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Teckenförklaring 

X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 

- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 

T Markerar ersättare som tjänstgjort 

N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 

Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 

antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 

det under hela sammanträdet. 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  

Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X  Annika Jung T From § 288/7 

Cathrin Bergenstråhle X  Christer Lydig   

Tobias Nässén X  Anna Kjellin Flory T  

Eva Öhbom Ekdahl X  Eivor Örenmark T Tom §282 288/6- 

Filip Wiljander X   Bo Bergkvist T Tom § 288/4 

Linda Norberg -  Petter Larsson -  

Ylva Sandström X From § 283 Lennart Bergh -  

Peter Zethreus X   Oliver Rykatkin T Tom § 288/6 

Helene Skantze X   Lena Edström Sandin -  

Lars Stenholm X  Eric Lindahl T  

Eva Närvä Eickenrodt X  Anders Markow N  

Sofia Fölster X  Christina Rinman -  

Susanne Markow X Tom § 288/5    

Henrik Barck X     

Johan Hiller X     

Vilma Mori Aguilar X     

Pernilla Hsu X From § 288/5    

Richard Wendt X     

Magnus Wakander X From § 288/7    

Lotta Riedel X     

Magnus Sjöqvist X Tom § 288/6    

Sebastian Ridderskans -     

Dominique Faymonville X     

Anders Bruhn X     

Folkpartiet liberalerna (FP)      

Gunilla Grudevall-Steen X  Anna-Karin Boréus T Tom § 282, 298- 

Monica Brohede Tellström X Tom § 297 Kurt Björkholm N  

Stefan Saläng X  Gertrud Lindgren N  
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Louise Granath X  From § 283    

Mats Granath X     

Centerpartiet (C) 

Christine Lorne X  
Håkan Ekengren T Tom § 288/6 

Mia Wallgren X From § 288/7 Ingmar Sahlgren N   

Hans Peters X     

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson  X  
Anders Tiger N  

Lydia Liu X  
Karolina Johansson N  

Socialdemokraterna (S) 

Khashayar Farmanbar X  Andreas Falk T   

Anita Johansson X  Majvie Swärd T   

Espen Bjordal X  Erik Svanfeldt N From § 288/7 

Helena Westerling X  Ella Tegsten N   §283-288/6 

Mattias Qvarsell X  Tom Johnsson -  

Martin Hellströmer -  Pia Ellström -  

Zakia Mirza X Tom § 288/6    

Kaj Nyman  X     

Gunnel Nyman Gräff X     

Kürsad Orhan X From § 288/7    

Maria Raner X     

Miljöpartiet de gröna (MP)  

Åsa Marnell -  Ninni Lindberg T   

Sidney Holm X  Per Chrisander T  §§278--288/6 

Louise Ollivier X  Desha Svenneborg T  

Magnus Söderström X  Mathias Zachariassen -  

Lisskulla Zayane X From § 283    

Roger Bydler -     

Pascal Fall X From § 288/7    

Nackalistan (NL) 

Christina Ståldal X  Shahin Malak N   

Bosse Ståldal X  Johan Kjellman -  

Efson Goutom X     

Mikael Carlsson      

Vänsterpartiet (V) 

Camilla Carlberg X  Lars Örback -  

Rolf Wasteson X  Barbro Sörman N   
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Birgit Hansson X     

Sverigedemokraterna (SD)      

Eric Myrin X From §288/4 Åsa Nyberg T Tom § 288/3 

David Bergquist X  Esa Örmä N   
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§ 277 

Protokolljusterare 

Beslut 

Kommunfullmäktige uppdrar åt Filip Wiljander och Kaj Nyman att jämte ordföranden 

justera protokollet. Justeringen äger rum den 23 november 2015 klockan 13 i Nacka 

stadshus, entréhuset plan 2. 

 

- - - - - 
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§ 278 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny ersättare (V) i arbets- och företagsnämnden 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 252 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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§ 279 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny ersättare (V) i miljö- och 

stadsbyggnadsnämnden 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 253 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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§ 280 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny ersättare (M) i miljö- och 

stadsbyggnadsnämnden 
 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 § 196 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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§ 281 Dnr KFKS 2015/654-251 

Exploateringsavtal för fastigheten Kil 1:5, före detta 

Graninge stiftsgård i Boo 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ingår föreslaget exploateringsavtal med 

Brinova Silvergården AB avseende detaljplan för fastigheten Kil 1:5, före detta Graninge 

stiftsgård i Boo. 

 

Ärende 
Huvudsyftet med detaljplanen är att uppföra ett vård- och omsorgsboende liksom 

seniorbostäder på fastigheten Kil 1:5, före detta Graninge stiftsgård. Ett annat viktigt syfte 

är att öka allmänhetens tillgänglighet till naturen och till det intilliggande naturreservatet. 

 
Hela exploateringen sker i privat regi och på privat mark. Brinova Silvergården AB ska stå 

för alla kostnader hänförliga till exploateringen och ska även erlägga va-anläggningsavgift 

till kommunen, enligt vid varje tidpunkt gällande va-taxa. Exploateringsavtalet reglerar och 

beskriver genomförandet av detaljplanen. Exempelvis får antalet bostäder inom 

detaljplanen uppgå till högst 190 och minst 54 av dessa ska vara vårdboenden. 

 

Brinova Silvergården AB har ett avtalsrättsligt förhållande med företaget Silverlife som 

kommer att bedriva en vård- och omsorgsverksamhet med tillhörande servicetjänster på 

fastigheten. Huvudtanken med verksamheten är att kunna erbjuda seniorer boenden med 

nära tillgång till vård och omsorg så att personen kan bo kvar i området även om 

vårdbehovet ökar.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 253 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 15 september 2015 

Exploateringsavtal med Brinova Silvergården AB inklusive bilagor 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 253 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att kommunen ingår föreslaget 

exploateringsavtal med Brinova Silvergården AB avseende detaljplan för fastigheten Kil 1:5, 

före detta Graninge stiftsgård i Boo. 
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Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Helena Westerling, Monica Brohede 

Tellström, Jan-Eric Jansson, Hans Peters, Rolf Wasteson, David Bergquist, Eva Öhbom 

Ekdahl och Sidney Holm, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Monica Brohede Tellström antecknade följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp, tillsammans 

med Hans Peters för Centerpartiets fullmäktigegrupp.  

 

"Vi är glada att exploateringsavtalet innehåller ett åtagande för bolaget att se till att boende, 

besökande och personal på äldreboendet kan resa kollektivt. Det är en viktig förutsättning 

för att kunna bo i området utan att vara beroende av egen bil, och för att äldreboendet ska 

kunna rekrytera och behålla personal som kan upprätthålla en god kvalité i verksamheten. 

Vi utgår ifrån att detta åtagande följer med vid ett eventuellt verksamhetsövertagande av 

annan juridisk person." 

 

Sidney Holm antecknade följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”När det gäller placering av äldreboenden har det från olika pensionärsorganisationer 

inkommit starka önskemål om att dessa inte bör ligga så avsides att det leder till en social 

isolering. Denna anläggning har visserligen ett naturskönt läge som gillas av många men 

ligger långt från all närservice och har utöver detta dåliga kollektivtrafikförbindelser. Många 

äldre idag är väldigt friska och kan ta hand om sig själva när de flyttar till ett äldreboende, 

något som dessvärre förändras med stigande ålder. Bra kollektivtrafikförbindelser och ett 

centralt läge är viktigt inte bara för de äldre utan även för anställda och besökare. Det är 

kommunen som har ansvaret för en hållbar infrastruktur och det är viktigt att framöver 

verka för att det byggs äldreboenden även på mer centralt belägna platser.” 

 

 

Rolf Wasteson antecknade följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Vänsterpartiet har under tiden den aktuella planen har bearbetats varit mycket kritisk till 

att där ska byggas omsorgsboende men även seniorboende. Orsaken är att området saknar 

kollektivtrafikförsörjning vilket skulle medföra svårigheter att anställa personal och att på 

sikt kunna driva boendet vidare. Nu kommer en matarbusslinje att finnas enligt 
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exploateringsavtalet. Vi tycker fortfarande att området passar dåligt just för den typ av 

boende som planeras där men med matarbusslinjen så blir planen ändå acceptabel.” 

 

Helena Westerling antecknade följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 

 

”Vi Socialdemokrater har under hela detta ärendes gång varit kritiska till att bygga vård- 

och omsorgsboende samt seniorbostäder på en plats långt från kommunikationer och 

service. Vi är i och för sig positiva till att det byggs äldreboende, men som vi tidigare 

påpekat är vi bekymrade över att boende, anställda och besökande kommer att vara 

beroende av bil. Vi kan nu i förslaget se att man tagit till sig vår kritik till viss del då man 

kommer att inrätta såväl bilpooler som en buss i egen regi till befintlig kollektivtrafik.  

 

I beaktande av det ovan nämnda kan sägas att boendet har ett fantastiskt vackert läge och 

att det kan vara många väl unnat eller för delen priviligierat att få bo i denna vackra miljö. 

Utöver vårt ansvarstagande för livskvaliteten av våra äldre vet vi också att 

alternativkostnaden för kommunen kan bli stor om ett boende inte får tillräckligt många 

brukare och tvingas stänga igen. Det fick kommunen erfara när äldreboendet Solbacken 

som drevs av Solbacken i Nacka AB, ett dotterbolag till Prime omsorg försattes i konkurs 

2012. 

 

Vi ser fram emot att kommande förslag till äldreboenden placeras mer centralt så att de 

som bor där får nära till service och kommunikation då anhöriga och bekanta kommer på 

besök.” 

 

- - - - - 
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§ 282 Dnr KFKS 2013/751-214 

Detaljplan för Kil 1:5, före detta Graninge stiftsgård i 

Boo 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar planförslaget. 

Ärendet 

Det övergripande syftet med planarbetet har varit att pröva lämpligheten i att utveckla detta 

ur natur- och kulturhänseende intressanta område med mer bebyggelse. Det specifika syftet 

med planen är uppförandet av ett vård- och omsorgsboende liksom seniorbostäder, på 

fastigheten Kil 1:5, där idag Graninge stiftsgård är belägen. Syftet är också att öka 

allmänhetens tillgänglighet till naturen och det intilliggande naturreservatet.  
 

Exploatören står för alla kostnader som är hänförliga till exploateringen. Området kommer 

fortsatt ha enskilt huvudmannaskap. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 254 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 16 september 2015 § 178 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 28 augusti 2015 
Detaljplanekarta med planbestämmelser 
Planbeskrivning inklusive genomförande- och konsekvensbeskrivning 
Gestaltningsprogram 
Granskningsutlåtande 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 254 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta planförslaget. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 16 september 2015 § 178 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslår att 

kommunfullmäktige antar planförslaget. 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Helena Westerling, Monica Brohede 

Tellström, Jan-Eric Jansson, Hans Peters, Rolf Wasteson, David Bergquist, Eva Öhbom 

Ekdahl och Sidney Holm, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

Protokollsanteckningar 

Sidney Holm antecknade följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

”När det gäller placering av äldreboenden har det från olika pensionärsorganisationer 

inkommit starka önskemål om att dessa inte bör ligga så avsides att det leder till en social 

isolering. Denna anläggning har visserligen ett naturskönt läge som gillas av många men 

ligger långt från all närservice och har utöver detta dåliga kollektivtrafikförbindelser. Många 

äldre idag är väldigt friska och kan ta hand om sig själva när de flyttar till ett äldreboende, 

något som dessvärre förändras med stigande ålder. Bra kollektivtrafikförbindelser och ett 

centralt läge är viktigt inte bara för de äldre utan även för anställda och besökare. Det är 

kommunen som har ansvaret för en hållbar infrastruktur och det är viktigt att framöver 

verka för att det byggs äldreboenden även på mer centralt belägna platser.” 

 

Rolf Wasteson antecknade följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 

”Vänsterpartiet har under tiden den aktuella planen har bearbetats varit mycket kritisk till 

att där ska byggas omsorgsboende men även seniorboende. Orsaken är att området saknar 

kollektivtrafikförsörjning vilket skulle medföra svårigheter att anställa personal och att på 

sikt kunna driva boendet vidare. Nu kommer en matarbusslinje att finnas enligt 

exploateringsavtalet. Vi tycker fortfarande att området passar dåligt just för den typ av 

boende som planeras där men med matarbusslinjen så blir planen ändå acceptabel.” 

 

Helena Westerling antecknade följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 

”Vi Socialdemokrater har under hela detta ärendes gång varit kritiska till att bygga vård- 

och omsorgsboende samt seniorbostäder på en plats långt från kommunikationer och 

service. Vi är i och för sig positiva till att det byggs äldreboende, men som vi tidigare 

påpekat är vi bekymrade över att boende, anställda och besökande kommer att vara 

beroende av bil. Vi kan nu i förslaget se att man tagit till sig vår kritik till viss del då man 

kommer att inrätta såväl bilpooler som en buss i egen regi till befintlig kollektivtrafik.  

I beaktande av det ovan nämnda kan sägas att boendet har ett fantastiskt vackert läge och 

att det kan vara många väl unnat eller för delen priviligierat att få bo i denna vackra miljö. 

Utöver vårt ansvarstagande för livskvaliteten av våra äldre vet vi också att 

alternativkostnaden för kommunen kan bli stor om ett boende inte får tillräckligt många 

brukare och tvingas stänga igen. Det fick kommunen erfara när äldreboendet Solbacken 

som drevs av Solbacken i Nacka AB, ett dotterbolag till Prime omsorg försattes i konkurs 

2012. 

Vi ser fram emot att kommande förslag till äldreboenden placeras mer centralt så att de 

som bor där får nära till service och kommunikation då anhöriga och bekanta kommer på 

besök.” 

- - - - - 
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§ 283 Dnr KFKS 2011/327-251 

Exploateringsavtal för fastigheten Tollare 2:2 och del av 

Tollare 5:1, Tollareängen i Boo 

Beslut 

Med stöd av reglerna i 5 kap 36 § kommunallagen återremitterar kommunfullmäktige 

ärendet för att arbeta in i exploateringsavtalet att det byggs bostäder med hyresrätt i en 

omfattning som minst motsvarar vad som kommer att byggas på för den närvarande 

kommunalt ägda marken. 

 

Ärende 

Den föreslagna detaljplanen syftar till att skapa förutsättningar för ett attraktivt 

bostadsområde om totalt 91 bostadsenheter och en förskola. Bostadsområdet är beläget 

med närhet till såväl goda kommunikationer som till naturområden med goda 

rekreationsmöjligheter. Till detaljplanen hör exploateringsavtal med markägare Järntorget 

Bostad AB, fortsättningsvis kallad exploatören.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 255 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 23 september 2015 

Exploateringsavtal med bilagor, inklusive fullmakt och registreringsbevis 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 255 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att kommunen skall ingå föreslaget 

exploateringsavtal med Järntorget Bostad AB org.nr 556214-4716 för fastigheten Tollare 

2:2 samt del av Tollare 5:1. 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Steen och Filip 

Wiljander, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Christina Ståldal, Majvie Swärd och Magnus 

Söderström, att ärendet skulle återremitteras för att arbeta in i exploateringsavtalet att det 

byggs bostäder med hyresrätt i en omfattning som minst motsvarar vad som kommer att 

byggas på för den närvarande kommunalt ägda marken. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons yrkande om återremiss och fann att det 

hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 röster mot 

Rolf Wastesons yrkande och 27 för det. Med stöd av reglerna i 5 kap 36 § kommunallagen 

om minoritetsskydd, hade kommunfullmäktige således bifallit yrkandet om återremiss. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 

Protokollsanteckningar 

Majvie Swärd antecknade följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp.  

 

”Vår ambition är inte att fördröja byggbeslutet i fullmäktige, utan vill i och med detta beslut 

påvisa vår vilja att öka andelen hyresrätter som byggs i kommunen för att understödja 

tillväxt och hållbarhet.” 

 

Rolf Wasteson antecknade följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Vänsterpartiet har under tiden den aktuella planen har bearbetats varit mycket kritisk till 

att där ska byggas omsorgsboende men även seniorboende. Orsaken är att området saknar 

kollektivtrafikförsörjning vilket skulle medföra svårigheter att anställa personal och att på 

sikt kunna driva boendet vidare. Nu kommer en matarbusslinje att finnas enligt 

exploateringsavtalet. Vi tycker fortfarande att området passar dåligt just för den typ av 

boende som planeras där men med matarbusslinjen så blir planen ändå acceptabel.” 

 

Magnus Söderström antecknade följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Miljöpartiet har haft invändningar mot de tidigare detaljplanerna i Tollare och tycker 

generellt att hela området blivit sönderexploaterat och att för mycket naturmark har tagits i 

anspråk. Det har under hela processens gång varit svårt att bilda sig en uppfattning om 

helheten i och med uppdelningen i alla mindre detaljplaner. Till exempel skrev man att det 

fanns möjligheter till bollspel på en fotbollsplan i närheten i en detaljplan men den 

fotbollsplanen försvann vid planeringen av nästa detaljplan. Miljöpartiet anser att den 

aktuella detaljplanen borde ha omarbetats så att en större del av ängen kunde förblivit 

obebyggd och införlivats i Tollare naturreservat. 

Miljöpartiet anser att blandad bebyggelse och upplåtelseform är av stor vikt för en social 

hållbar kommun. Vi lägger stor vikt vid att det vid alla nybyggnationer ställs krav på att en 

del av bostäderna upplåts med hyresrätt och byggs integrerat med övriga upplåtelseformer. 

 

- - - - - 
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§ 284 Dnr KFKS 2007/175-214 

Detaljplan för fastigheten Tollare 2:2 och del av Tollare 

5:1, Tollareängen i Boo 
 

Beslut 

Med stöd av reglerna i 5 kap 36 § kommunallagen återremitterar kommunfullmäktige 

ärendet för att arbeta in i exploateringsavtalet att det byggs bostäder med hyresrätt i en 

omfattning som minst motsvarar vad som kommer att byggas på för den närvarande 

kommunalt ägda marken. 

 

Ärendet 

Detaljplaneområdet ligger norr om Sockenvägen och gränsar till naturreservatet för Tollare. 

Marken ägs av Järntorget fastighets AB respektive Nacka kommun. 

 

I planförslaget skapas förutsättningar för ett bostadsområde med cirka 80 bostäder i 

flerbostadshus och radhus samt en förskola inom den flacka delen av planområdet. Målet 

är ett attraktivt bostadsområde i ett läge med närhet till såväl goda kommunikationer som 

till naturområden med goda rekreationsmöjligheter. Bebyggelsen ska ha en sammanhållen 

arkitektur och färgsättning, vilket redovisas i ett gestaltningsprogram. Naturmarken inom 

planområdet ingår i Tollare naturreservatet. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 256 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 september 2010 § 267 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 3 september 2010 

 Detaljplanekarta med planbestämmelser 

 Planbeskrivning 

 Genomförandebeskrivning 

 Miljöredovisning 

 Fastighetsförteckning 

 Gestaltningsprogram 

 Illustrationsplan 

 Utlåtande 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 256 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att planförslaget antas.  

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 september 2010 § 267 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslår att 

kommunfullmäktige antar planförslaget. 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Steen och Filip 

Wiljander, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Christina Ståldal, Majvie Swärd och Magnus 

Söderström, att ärendet skulle återremitteras för att arbeta in i exploateringsavtalet att det 

byggs bostäder med hyresrätt i en omfattning som minst motsvarar vad som kommer att 

byggas på för den närvarande kommunalt ägda marken. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons yrkande om återremiss och fann att det 

hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 röster mot 

Rolf Wastesons yrkande och 27 för det. Med stöd av reglerna i 5 kap 36 § kommunallagen 

om minoritetsskydd, hade kommunfullmäktige således bifallit yrkandet om återremiss. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 

Protokollsanteckningar 

Gunilla Grudevall Steen antecknade följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Vi från Folkpartiet förutsätter att vi särskilt beaktar tillskapandet av en bollplan i 

kommande planer, då den nu inte blir av i denna plan. Vilket var intentionen från början.” 

 

Majvie Swärd antecknade följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp.  

 

”Vår ambition är inte att fördröja byggbeslutet i fullmäktige, utan vill i och med detta beslut 

påvisa vår vilja att öka andelen hyresrätter som byggs i kommunen för att understödja 

tillväxt och hållbarhet.” 

 

Rolf Wasteson antecknade följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
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”Bristen på hyresbostäder är mycket stor i Nacka. Det har byggts mycket få under senare år 

samtidigt som många har ombildats till bostadsrätter. Därför är det angeläget at det i varje 

detaljplan finns en stor andel hyresbostäder. I den här Tollare-planen borde det vara enkelt 

att få fram hyresbostäder eftersom en del av marken som ska bebyggas idag är kommunal 

mark. Det redovisas i underlaget hur många bostäder som ska byggas på den marken. Mot 

den bakgrunden menar vi att det i hela det aktuella planområdet ska byggas åtminstone så 

många hyresrätter som motsvaras av de bostäder som byggs på kommunal mark. 

 

Vi är också kritiska till att en del av det aktuella planområdet ligger på mark som 

ursprungligen var tänkt att ingå i naturreservatet, den östliga delen av området. Beslutet om 

avgränsningen togs för länge sedan så i det aktuella beslutet går det inte att göra mycket år 

det.” 

 

Magnus Söderström antecknade följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Miljöpartiet har haft invändningar mot de tidigare detaljplanerna i Tollare och tycker 

generellt att hela området blivit sönderexploaterat och att för mycket naturmark har tagits i 

anspråk. Det har under hela processens gång varit svårt att bilda sig en uppfattning om 

helheten i och med uppdelningen i alla mindre detaljplaner. Till exempel skrev man att det 

fanns möjligheter till bollspel på en fotbollsplan i närheten i en detaljplan men den 

fotbollsplanen försvann vid planeringen av nästa detaljplan. Miljöpartiet anser att den 

aktuella detaljplanen borde ha omarbetats så att en större del av ängen kunde förblivit 

obebyggd och införlivats i Tollare naturreservat. 

 

Miljöpartiet anser att blandad bebyggelse och upplåtelseform är av stor vikt för en social 

hållbar kommun. Vi lägger stor vikt vid att det vid alla nybyggnationer ställs krav på att en 

del av bostäderna upplåts med hyresrätt och byggs integrerat med övriga 

upplåtelseformer.” 

 

- - - - - 
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§ 285 Dnr KFKS 2015/628-284 

Försäljning av fastigheten Älta 10:48 inom Ältabergs 

verksamhetsområde 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget köpekontrakt, som innebär 

att fastigheten Älta 10:48 säljs till Tekno-Bygg i Stockholm AB för en köpeskilling om 

3 902 400 kr. 

Ärendet 

Fastigheten Älta 10:48 ligger inom Ältabergs verksamhetsområde. Köpeskillingen är satt till 

1600 kronor per kvadratmeter. Tillträdesdagen är 7 december 2015. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 257 

Enhetens för fastighetsutveckling tjänsteskrivelse den 23 september 2015 

Bilaga 1 Köpekontrakt med tillhörande bilagor 

Bilaga 2 Detaljplanekarta 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 257 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå 

föreslaget köpekontrakt, som innebär att fastigheten Älta 10:48 säljs till Tekno-Bygg i 

Stockholm AB för en köpeskilling om 3 902 400 kr. 

 

Yrkanden 

Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Helena Westerling och Bosse Ståldal, avslag 

på förslaget att fastigheten inte skulle försäljas utan upplåtas med tomträtt. 

 

Mats Gerdau yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Mats 

Gerdaus yrkande. 
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Reservationer 

Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 

ingav följande.  

 

”Vänsterpartiet är emot att kommunen säljer mark i verksamhetsområden utan vi vill 

istället att den ska upplåtas med tomträtt. Ur ekonomiskt perspektiv är det knappast 

fördelaktigt för kommunen på lång sikt att sälja marken. Men den främsta orsaken till att vi 

säger nej är att genom att sälja marken tappar kommunen rådighet över den. I en avlägsen 

framtid kan förhållanden och behov av mark se mycket annorlunda ut än idag. Säljer 

kommunen marken så saknar man varje möjlighet till att kunna använda marken till andra 

ändamål. Vad hade hänt om kommunen sålt Bergs oljehamn när hamnen etablerades? Då 

skulle vi idag helt sakna möjligheten till att där kunna bygga ett stort och bra 

bostadsområde.” 

 

Helena Westerling anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot 

beslutet. 

 

- - - - - 
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§ 286 Dnr KFKS 2011/537-265 

Naturreservat Skuruparken 
Förlängning interimistiskt förbud 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att, enligt 7 kap. 24 § 1 stycket miljöbalken, förlänga det 

interimistiska förbudet, beslutat av kommunfullmäktige den 12 december 2011 § 34, 

gällande område Skuruparken, ytterligare ett år till den 12 december 2016.   

 

Ärendet 

Den 27 april 2015 fattade kommunfullmäktige nytt beslut, § 126, om naturreservat 

Skuruparken efter att länsstyrelsen upphävt tidigare beslut om naturreservatet. Det senaste 

beslutet har också överklagats och ska nu prövas av länsstyrelsen. Kommunen ska yttra sig 

över överklagandena senast den 16 december 2015. För närvarande gäller ett så kallat 

interimistiskt förbud för området som innebär att det är förbjudet att vidta vissa åtgärder 

som motverkar syftet med att inrätta naturreservatet, till exempel att uppföra byggnader. 

Det interimistiska förbudet beslutades den 12 december 2011 av kommunfullmäktige,  

§ 349, i samband med det första beslutet om naturreservatet, och gällde i tre år. Förbudet 

förlängdes den 24 november 2014, § 214, med ytterligare ett år till den 12 december 2015. 

Med anledning av en återremittering av ärendet om naturreservatet, så fattades det nya 

beslutet den 27 april 2015.  

 

Området benämnt Skuruparken har stora värden ur natur-, kultur och rekreationssynpunkt. 

Syftet med att förklara Skuruparken som naturreservat är att bevara och utveckla områdets 

värden för rekreation, kulturhistoria och biologisk mångfald. Det interimistiska förbudet 

behöver förlängas för att markägare och andra sakägare inte ska vidta åtgärder, innan 

beslutet om naturreservatet vunnit laga kraft, som innebär privatisering av mark och som 

därmed minskar det allmänna rekreationsvärdet av området. Det finns således synnerliga 

skäl för att förlänga det interimistiska förbudet ytterligare ett år.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 9 november 2015 § 285 

Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 2 november 2015 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 november 2015 § 285 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att, enligt 7 kap. 24 § 1 st. miljöbalken, 

förlänga det interimistiska förbudet, beslutat av kommunfullmäktige den 12 december 2011 

§ 34, gällande område Skuruparken, ytterligare ett år till den 12 december 2016.   

 

Yrkanden 

Christina Ståldal yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Christina Ståldals yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 287 Dnr KFKS 2015/64-042 

Tertialbokslut 2 2015 för Nacka kommun 

Beslut 

Kommunfullmäktige fastställer tertialbokslut 2 för perioden januari-augusti 2015 samt 

prognosen för helåret 2015. 

Ärendet 

Det ekonomiska utfallet för kommunen för perioden januari-augusti 2015 var 60 miljoner 

kronor, vilket var 4 miljoner kronor bättre än budget. Prognosen för helåret är ett resultat 

på 71 miljoner kronor, vilket är i linje med budget och en förbättring sedan tertialbokslut 1. 

Förbättringen beror främst på att den sammantagna prognosen för nämnder och 

verksamheter har förbättrats. Det prognostiserade underskottet för socialnämnden har ökat 

till 16 miljoner, vilket beror på en fortsatt hög inströmning av komplexa ärenden inom 

individ- och familjeomsorgen och området funktionsnedsättning. Vidare prognostiserar nu 

äldrenämnden ett underskott på 11 miljoner kronor, som dels beror på en ökning av antalet 

hemtjänsttimmar, dels på kostnader förknippade med det nya digitala verksamhetsstödet. 

Det som också påverkar årsprognosen negativt är att summan av skatter och bidrag är lägre 

än budget och att pensionskostnaderna är högre. En sista utbetalning av premier från AFA 

försäkring AB (22 miljoner kronor) samt lägre kostnader för finansförvaltningen påverkar 

prognostiserat resultat för året positivt.  

 

Kommunens skuldsättning har minskat med 100 miljoner kronor sedan årets början och 

uppgick vid slutet av perioden till 700 miljoner kronor. 

 

Verksamhetsresultaten är bra på en övergripande nivå. Utbildningsnämnden beskriver en 

samlad bild med såväl förbättringar (inom förskola) som försämringar (främst inom 

gymnasieskola). Ökningen av antalet personer i behov av stöd inom individ- och 

familjeomsorgen och inom området funktionsnedsättning fortsätter att öka och likaså 

komplexiteten i människors behov. Flera nämnder tar upp såväl allmän bostadsbrist som 

brist på specialbostäder som något som försvårar och fördyrar verksamheten. 

 

Sjukfrånvaron bland kommunens medarbetare under perioden januari-juli var 5,3 procent, 

en ökning med 0,5 procentenheter jämfört med samma period förra året. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 258 

Redovisningsenhetens tjänsteskrivelse den 14 september 2015 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 258 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fastställa tertialbokslut 2 för perioden 

januari-augusti 2015 samt prognosen för helåret 2015. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Sidney Holm antecknade följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp.  

 

”Exploateringsredovisningen grundar sig på den av Alliansen beslutade budgeten som 

Miljöpartiet inte ställt sig bakom. I Miljöpartiets budgetförslag som avslogs var det flera 

stora exploateringar som inte fanns med och där vi i olika sammanhang har yrkat avslag av 

ekologiska, ekonomiska och sociala hållbarhetsskäl. Miljöpartiet har från första början varit 

emot Kvarnholmsförbindelsen och omfattningen av gatu- och VA utbyggnaden på Älgö, 

äventyr som slukar alldeles på tok för mycket pengar, är ekologiskt ohållbara i sin 

exploatering av skyddsvärd miljö och tränger ut andra mer prioriterade projekt. Dessutom 

blir miljöskulden i dessa exploateringar också orimligt stor.  Älgö är redan i slutfasen och är 

tyvärr inte mycket att göra någonting åt. Österleden (9130) och Morningside Marina i 

nuvarande utformning (9535) vill Miljöpartiet helt ska utgå. På den mark som Nacka 

kommun idag har reserverat för Österleden skulle man t.ex. kunna bygga 500 nya 

studentlägenheter.  

I det ursprungliga skissförslaget från ägaren till Morningside Marina fanns det 4-5 två 

våningar höga flerbostadshus jämte souterräng. Miljöpartiet uttryckte redan då en skepsis 

över att exploateringen skulle kunna bli ekonomiskt lönsam. Våra farhågor besannades när 

man sedan helt plötsligt ville kraftigt utöka exploateringen med hänvisning till den 

ekonomiska bärkraften i projektet. 

Angående Kvarnholmsförbindelsen står det i tjänsteskrivelsen att exploatören bidrar med 

165 mnkr till själva bron och kommunen betalar 181 mnkr. Detta är felaktigt och har 

påpekats vid ett flertal tillfällen. Bidraget på 165 mkr är ett exploateringsbidrag från 

byggherrarna på Kvarnholmen som inte är kopplat till att bygga en bro. Kommunen har 

här valt att bekosta andra nödvändiga byggnationer själv och lägga hela 

exploateringsbidraget på brobygget.” 

 

Rolf Wasteson antecknade följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp 

 

”Nackas tertialbokslut för de åtta första månaderna av 2015 visar på att både Nackas 

ekonomi och verksamhet har brister. Några exempel på det ska nämnas här: 
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Sjukfrånvaron ökar i Nacka, liksom i landet i sin helhet. Som framgår av bokslutet så står 

stressrelaterade sjukdomar för en avsevärd del av sjukfrånvaron. Vi kan på goda grunder 

anta att det i Nacka kan bero på att personalen kontinuerligt får alt större krav ställda på 

sig. När verksamheten ska kunna drivas runt med mindre bemanning uppstår stress. 

Nackas majoritet ställer år efter år i sina budgetar krav på verksamheten utan att 

kompensera för ökade löne- och prisökningar vilket tvingar fram ”rationalisering” och 

”effektivisering”. Visst finns det ofta möjligheter att bedriva verksamhet på ett annorlunda 

och effektivare sätt men det finns gränser och den gränsen överträds ofta i Nacka. 

 

Socialnämnden och äldrenämnden visar båda på underskott. Det är inte något nytt utan har 

så varit år efter år. Från Vänsterpartiets sida har vi lika länge påpekat att budgetarna för 

social- och äldreverksamheterna är för snåla. Förutom att de som har behov av 

nämndernas verksamhet drabbas av det så drabbas också personalen. Trots försök till 

besparingar så kvarstår ändå underskott som ytterligare ställer verksamheterna under 

luppen. 

 

Nackas flyktingmottagning kommer under 2016 att bli mer omfattande än under tidigare 

år, ett nytt avtal har slutits om det. Hitintills så har Nacka tagit emot långt mindre än vad 

som kan anses vara ”Nackas andel” (dvs minst ca 1% av de som får uppehållstillstånd i 

landet). Även med det nya avtalet så kommer Nacka inte att ta ”sin andel”. Ett stort 

problem har varit, och är, möjligheten att erbjuda flyktingarna bostäder. I och med att 

Nacka saknar kommunalt bostadsbolag blir det svårt. Nya grepp kommer nu att tas men 

det riskerar också att bli betydligt mycket dyrare än vad det egentligen skulle behöva bli.  

I den situation som Sverige nu är i med ett stort antal asylsökande så borde Nacka visa en 

större generositet. Folkvandringar har förekommit i hela mänsklighetens historia, om än 

inte alltid under så tvingande och fruktansvärda omständigheter som nu. På sikt är detta en 

stor tillgång för det mottagande landet och det är därför viktigt att Nacka nu drar sitt strå 

till stacken och på ett generöst och kompetent sätt tar emot flyktingar och ger dem 

förutsättningar för ett nytt liv i fred.” 

 

Khashayar Farmanbar antecknade följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp.  

 

”I socialnämnden har en ökning av underskott på 16 miljoner till följd av ett större inflöde 

av ärenden, leder till fler utredningar och fler placeringar. Trots en minskning av LSS 

ärenden vi ser en ökning av andra komplicerade ärenden som leder till underskott på SN. 

Inte endast fokus på effektivitet är angeläget. Vikt måste också läggas på socialt arbete för 

att minska risken för långa komplicerade ärenden. Vi ser med oro att det införandet av det 

digitala verktyget Pulsen Combine fortsätter att dränera socialnämndens ekonomi. 

Nacka kommun har tagit emot 41 nyanlända av 139 under 2015. Plats har beretts för 42 

ytterligare men ingen har ännu mottagits. För ensamkommande flyktingbarn är 

beräkningen att ta emot 80. Vi har tagit emot 122 barn till dags dato, vilket är 42 stycken 
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fler än beräknat. Det innebär alltså 42 fler barn och 98 färre vuxna. Ibland låter det som att 

vi har tagit emot ett oerhört stort antal men sammanslaget har vi fortfarande välkomnat 56 

färre personer än vad som var tänkt under 2015. Detta är dessutom den beräkning som 

gjordes innan situationen med flyktingkatastrofen.”  

 

- - - - - 
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§ 288 Dnr KFKS 2015/173-040 

Mål och budget 2016-2018 för Nacka kommun 
 

Beslut 

A. 

Kommunfullmäktige beslutar att behandlingen av ärendet ska delas in i följande block och 

att byte av tjänstgörande kan ske mellan blocken. Icke tjänstgörande ersättare har 

yttranderätt. 

 
1. Inledning 
2. Fritidsnämnden och kulturnämnden 
3. Kommunstyrelsen och överförmyndarnämnden  
4. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
5. Natur- och trafiknämnden  
6. Socialnämnden, äldrenämnden och arbets- och företagsnämnden 
7. Utbildningsnämnden 
8. Kommunövergripande och skattesats 
 

Beslut fattas inom respektive block. 

 

B. 

Kommunfullmäktige antar kommunstyrelsens förslag till mål och budget 2016-2018 med 

följande ändringar och tillägg. 

 

I bilaga 3 justeras belopp enligt följande. 

 

Deltidsengagerade förtroendevalda 
Kommunfullmäktige utser deltidsengagerade förtroendevalda för att ge personer i partierna 
möjlighet att fördjupa sig i kommunala frågor. Majoritetspartierna och oppositionspartierna 
fördelar sinsemellan vardera 459 000 kronor i årsarvode som deltidsresurs. Om inget annat 

anges sker fördelningen (avrundat) utifrån storlek i kommunfullmäktige. 

 

Gruppledare/deltidsengagerad förtroendevald 
Partigrupperna i kommunfullmäktige väljer gruppledare bland sina ledamöter och ersättare. 
För att ge dessa förutsättningar att kunna utföra sitt uppdrag på ett bra sätt utgår ett arvode 
enligt följande: 
För parti i kommunfullmäktige med minst 2 mandat (MP, FP, NL, C, V, KD, SD): 61 200 
kronor 
För parti i kommunfullmäktige med minst 10 mandat (S): 91 800 kronor 

För parti i kommunfullmäktige med minst 20 mandat (M): 122 400 kronor. 
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Särskilda beslut punkten 52 numreras 52a). 

 

Kommunfullmäktige beslutar om särskilt beslut numrerat 52b): Kommunfullmäktige 

fastställer avgiften för andra stöd och hjälpinsatser enligt 8 kap. 1 § socialtjänstlagen till 156 kr/dygn att 

gälla från 1 januari 2016. 

 

Kommunfullmäktige beslutar om följande tillägg till texten på sidan 10 i 

kommunstyrelsens förslag, före rubriken ”Tusentals nya jobb” i kommunstyrelsens förslag 

till mål och budget skulle göras: Nacka ska fortsätta utvecklingen av mångfald i alla kommunens 

verksamheter utifrån allas lika värde. Barnperspektivet ska beaktas i alla delar av kommunens 

verksamhet och alla beslut. Goda exempel ska lyftas fram i såväl kommunens verksamheter som i hela 

Nackasamhället. Under 2016 ska en strategi för mångfaldsarbetet i kommunens verksamheter antas. 

Mångfaldskommittén kommer att ge stöd till genomförandet av strategin. 

 

Ärendet 

Mål och budget är kommunens huvudsakliga verktyg för planering och styrning av 

kommunen och dess verksamheter. Där fastställs övergripande mål för kommunen, 

strategiska mål för nämnderna, skattesats och nivåer på checkar och olika taxor och avgifter 

samt hur kommunens samlade resurser ska fördelas mellan olika nämnder och 

verksamheter. Budgeten innehåller både driftbudget och investeringar.  

 

I syfte att förbättra kommunens styrning när Nacka växer har kommunfullmäktige antagit 

nya övergripande mål för kommunen; bästa utveckling för alla, attraktiva livsmiljöer i hela 

Nacka, stark och balanserad tillväxt samt maximal värde för skattepengarna. Vidare lägger 

kommunfullmäktige till ambitionen ”vi ska vara bäst på att vara kommun” till kommunens 

styrmodell.  

 

Budgeten innehåller en skattesats på 18:63, i basen oförändrad jämfört med 2015 (18:61) 

men 2 öre har tillkommit efter skatteväxling med landstinget för övertagande av 

verksamhet. Årets resultat 2016 är budgeterat till 100 miljoner kronor. 

 

Särskilt fokus i budgeten läggs på skola, äldreomsorg och miljö. Det görs en generell 

kompensation för ökat PO-pålägg med 0,5 procent. Särskilda checkhöjningar, inklusive 

kompensation för PO-pålägg, görs inom vissa verksamheter, till exempel; 

o grundskolan och gymnasiet (2 procent),  

o musikskolan (1,5 procent),   

o särskild boendeform äldre (1,5 procent),  

o hemtjänst (1 procent)  
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o LSS1 (1 procent) och  

o Södertörns brandförsvarsförbund (2,6 procent)  

  

Budgeten innehåller en särskilt satsning på giftfria förskolor. 

 

Nettoinvesteringarna 2016 beräknas uppgå till 985 miljoner kronor. Bland större 

investeringar finns en sporthall i Myrsjöskolan och bostäder för sociala ändamål. Vidare 

görs stora investeringar inom ramen för ett så kallat utepaket, som ska främja hälsa och 

bidra till bättre utemiljö, och innebär investeringar i lekplatser, näridrottsplatser, 

cykelbanor, utegym m.m. i alla kommundelar. Låneskulden beräknas stiga till 1,5 miljarder 

kronor.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 9 november 2015  

Kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 259 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 oktober 2015 

Mål och budget 2016-2018 för Nacka kommun inklusive 

Investeringsbeslut och - sammanfattning tertial 2 år 2015 

Program för uppföljning av utförare 

Taxor 

Motioner 

Socialdemokraternas förslag till Mål och budget 

Miljöpartiets förslag till Mål och budget 

Vänsterpartiets förslag till Mål och budget 

Nackalistans förslag till Mål och budget med korrigering utdelad vid sammanträdet 

Förhandlingsprotokoll enl MBL § 11 med bilagor 

 

Ärendets tidigare behandling  

Beslut i kommunstyrelsen den 9 november 2015 § 282 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

Kommunfullmäktige antar kommunstyrelsens förslag till mål och budget 2016-2018 med 

vissa mindre beloppsjusteringar i bilaga 3. 

Beslut i kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 259 

Ärendet bordlades för att tas upp till ny behandling på kommunstyrelsens sammanträde 

den 9 november 2015 då också oppositionens budgetförslag kommer att behandlas. 

 

                                                 
1 Lag om stöd och service till vissa funktionshindrade 
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Yrkanden och beslutsgång block 2, fritidsnämnden och 

kulturnämnden 

 

Yrkanden fritidsnämnden 

Richard Wendt yrkade, med instämmande av Susanne Markow, Lydia Liu, Christine Lorne, 

bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Mattias Qvarsell yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag. Han yrkade därvid att 

punkterna 45 (medel för idrottsutrustning), 47 (kapacitet ridsport) och 48 (fler kolloplatser) 

skulle ställas under särskild proposition. 

 

Ninni Lindberg yrkade bifall till Miljöpartiets förslag. Hon yrkade därvid att punkterna 20 

(lika resurser pojkars och flickors fritidsaktiviteter), 21 (500 000 kronor för jämställdhets- 

och HBTQ-arbete) och 22 (100 000 kronor för icke traditionella fritidsverksamheter) skulle 

ställas under särskild proposition. 

 

Bosse Ståldal yrkade bifall till Nackalistans förslag. 

 

Camilla Carlberg yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag. Hon yrkade därvid att punkten 45 

(HBT-certifiering fritidsgårdar) skulle ställas under särskild proposition. 

 

Yrkanden kulturnämnden 

Hans Peters yrkade, med instämmande av Louise Granath, Susanne Markow och Lydia Liu, 

bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Mattias Qvarsell yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag. Han yrkade därvid att 

punkterna 54 (kulturutbud med spelutveckling), 56 (undervisning entreprenörskap och 

arbetslivsorientering), 57 (förstudie kulturcentrum) och 58 (främja barns och ungas läslust) 

skulle ställas under särskild proposition. 

 

Desha Svennerborg yrkade bifall till Miljöpartiets förslag. Hon yrkade därvid att punkten 

27 (motion om fristadskommun) skulle ställas under särskild proposition. 

 

Bosse Ståldal yrkade bifall till Nackalistans förslag. 

 

Camilla Carlberg yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag. Hon yrkade därvid att punkterna 

49 (sänkta musikskoleavgifter) och 53 (bibliotek drivas i kommunal regi) skulle ställas under 

särskild proposition. 
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Beslutsgång  

Kommunfullmäktige avslog Mattias Qvarsells särskilda yrkanden om punkterna 45, 47 och 

48 i Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 

 

Ordföranden ställde proposition på Mattias Qvarsells särskilda yrkande om punkten 54 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 

röster mot Mattias Qvarsells yrkande och 25 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 54 i Socialdemokraternas förslag 

 

Kommunfullmäktige avslog Ninni Lindbergs särskilda yrkande om punkten 20-21 i 

Miljöpartiets förslag till mål och budget. 

 

Ordföranden ställde proposition på Ninni Lindbergs särskilda yrkande om punkten 22 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 

röster mot Ninni Lindbergs yrkande och 14 röster för det. Yrkandet hade således 

avslagits.11 ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 22 i Miljöpartiets förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Desha Svennerborgs särskilda yrkande om punkten 27 

och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 

36 röster mot Desha Svennerborgs yrkande och 25 röster för det. Yrkandet hade således 

avslagits. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 27 i Miljöpartiets förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Camilla Carlbergs särskilda yrkande om punkten 45 

och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 

36 röster mot Camilla Carlbergs yrkande och 25 röster för det. Yrkandet hade således 

avslagits. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 45 i Vänsterpartiets förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Camilla Carlbergs särskilda yrkande om punkten 49 

och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 

36 röster mot Camilla Carlbergs yrkande och 3 röster för det. Yrkandet hade således 

avslagits. 22 ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 49 i Vänsterpartiets förslag 
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Ordföranden ställde proposition på Camilla Carlbergs särskilda yrkande om punkten 53 

och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 

36 röster mot Camilla Carlbergs yrkande och 11 röster för det. Yrkandet hade således 

avslagits. 14 ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 53 i Vänsterpartiets förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Mattias Qvarsells särskilda yrkande om punkten 56 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 

röster mot Mattias Qvarsells yrkande och 13 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

Åtta ledamöter avstod.  

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 56 i Socialdemokraternas förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Mattias Qvarsells särskilda yrkande om punkten 57 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 

röster mot Mattias Qvarsells yrkande och 21 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

Fyra ledamöter avstod.  

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 57 i Socialdemokraternas förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Mattias Qvarsells särskilda yrkande om punkten 58 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 

röster mot Mattias Qvarsells yrkande och 25 röster för det. Yrkandet hade således avslagits.  

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 58 i Socialdemokraternas förslag 

 

Med avslag på Mattias Qvarsells, Ninni Lindbergs, Desha Svennerborgs, Bosse Ståldals och 

Camilla Carlbergs respektive yrkanden, beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 

Richard Wendts och Hans Peters yrkande för de två nämnderna. 

 

Yrkanden och beslutsgång block 3, kommunstyrelsen och 

överförmyndarnämnden 

Yrkanden kommunstyrelsen 

Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Hans Peters, Jan-Eric Jansson, Gunilla 

Grudevall Steen, Mats Granath och Cathrin Bergenstråhle, bifall till kommunstyrelsens 

förslag. Mats Granath yrkade därvid att följande tillägg till texten på sidan 10, före rubriken 

”Tusentals nya jobb” i kommunstyrelsens förslag till mål och budget skulle göras: Nacka 

ska fortsätta utvecklingen av mångfald i alla kommunens verksamheter utifrån allas lika värde. 
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Barnperspektivet ska beaktas i alla delar av kommunens verksamhet och alla beslut. Goda exempel ska 

lyftas fram i såväl kommunens verksamheter som i hela Nackasamhället. Under 2016 ska en strategi för 

mångfaldsarbetet i kommunens verksamheter antas. Mångfaldskommittén kommer att ge stöd till 

genomförandet av strategin. 

 

Khashayar Farmanbar yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag. Han yrkade därvid att 

punkterna 30 (Vita jobb-modellen), 31 (generell löne- och priskompensation med 22 

miljoner kronor), 32 (upplåta största delen av kommunalt ägd mark med tomträtt) och 33 

(utreda kommunalt bostadsbolag) skulle ställas under särskild proposition. 

 

Sidney Holm yrkade bifall till Miljöpartiets förslag och till förslagen i motionerna om 

”Boende till överkomligt pris – ett måste för en socialt hållbar stad” och ”Tillfälliga 

flyktingbostäder – ett moraliskt ansvar för kommunen”. Rolf Wasteson instämde i yrkandet 

om motionerna. 

 

Christina Ståldal yrkade bifall till Nackalistans förslag. Hon yrkade att punkterna 21 (utreda 

lokala råd) och 27 (inte utesluta intressenter som kan uppfyllagivna kriterier vid 

upphandling) skulle ställas under särskild proposition. 

 

Bosse Ståldal yrkade bifall till förslagen i motionen om ”Återbetalning av och stopp för 

gatukostnadsersättningar” Mats Gerdau yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag i denna 

del. 

 

Rolf Wasteson yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag. Han yrkade därvid att punkterna 23 

(kollektivavtal eller kollektivavtalsliknande villkor vid upphandling eller auktorisation) och 

28 (bilda kommunalt bostadsbolag) skulle ställas under särskild proposition.  

 

David Bergquist yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag i punkten 26 om motionerna 

”Bygg boenden för nyanlända” och ”Tillfälliga flyktingbostäder – ett moraliskt ansvar för 

kommunen”.  

Yrkanden överförmyndarnämnden 

Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Hans Peters, Jan-Eric Jansson, Gunilla 

Grudevall Steen, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Khashayar Farmanbar yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag. Han yrkade därvid att 

punkten 109 skulle ställas under särskild proposition.  

 

Sidney Holm yrkade bifall till Miljöpartiets förslag. 

 

Christina Ståldal yrkade bifall till Nackalistans förslag. 
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Rolf Wasteson yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag. 

 

Beslutsgång  

Ordföranden ställde proposition på Khashayar Farmanbars särskilda yrkande om punkten 

30 och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 

avgavs 36 röster mot Khashayar Farmanbars yrkande och 14 röster för det. Yrkandet hade 

således avslagits. Elva ledamöter avstod 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 30 i Socialdemokraternas förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Khashayar Farmanbars särskilda yrkande om punkten 

31 och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 

avgavs 36 röster mot Khashayar Farmanbars yrkande och 14 röster för det. Yrkandet hade 

således avslagits. Elva ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 31 i Socialdemokraternas förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Khashayar Farmanbars särskilda yrkande om punkten 

32 och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 

avgavs 36 röster mot Khashayar Farmanbars yrkande och 18 röster för det. Yrkandet hade 

således avslagits. Sju ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 32 i Socialdemokraternas förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Khashayar Farmanbars särskilda yrkande om punkten 

33 och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 

avgavs 36 röster mot Khashayar Farmanbars yrkande och 25 röster för det. Yrkandet hade 

således avslagits.  

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 33 i Socialdemokraternas förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Khashayar Farmanbars särskilda yrkande om punkten 

109 och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 

avgavs 36 röster mot Khashayar Farmanbars yrkande och 25 röster för det. Yrkandet hade 

således avslagits.  

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 109 i Socialdemokraternas förslag 

 

Kommunfullmäktige avslog Christina Ståldals särskilda yrkanden om punkterna 21 och 27 i 

Nackalistans förslag. 
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Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons särskilda yrkande om punkten 23 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 

röster mot Rolf Wastesons yrkande och 25 röster för det. Yrkandet hade således avslagits.  

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 23 i Vänsterpartiets förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons särskilda yrkande om punkten 28 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 

röster mot Rolf Wastesons yrkande och 20 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

Fem ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 28 i Vänsterpartiets förslag 

 

Med avslag på Khashayar Farmanbars, Sidney Holms, Christina Ståldals och Rolf 

Wastesons yrkanden, beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

Med avslag på Sidney Holms yrkande om bifall till motionen om ”Boende till överkomligt 

pris – ett måste för en socialt hållbar stad” beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Med avslag på David Bergquists yrkande om avslag på kommunstyrelsens förslag i punkten 

36 om ”Bygg boenden för nyanlända” och ”Tillfälliga flyktingbostäder – ett moraliskt 

ansvar för kommunen” och Sidney Holms yrkande om bifall till förslagen i motionen, 

beslutade kommunfullmäktige att i enlighet med Mats Gerdaus yrkande, bifalla 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Med avslag på Bosse Ståldals yrkande om bifall till motionen ”Återbetalning av och stopp 

för gatukostnadsersättningar” beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag.  

Reservation 

Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

angående motionen om ”Boende till överkomligt pris – ett måste för en socialt hållbar 

stad”.  

Yrkanden och beslutsgång block 4, miljö- och 

stadsbyggnadsnämnden 

 

Yrkanden  

Cathrin Bergenstråhle yrkade med instämmande av Jan-Eric Jansson, Hans Peters, Gunilla 

Grudevall Steen och Filip Wiljander bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Helena Westerling yrkade, med instämmande av Majvie Swärd, bifall till 

Socialdemokraternas förslag. Majvie Swärd yrkade därutöver att kommunfullmäktige skulle 

besluta att en tredjedel av kommunens nybyggnation ska hålla passivhusstandard. 

 

Sidney Holm yrkade bifall till Miljöpartiets förslag. Han yrkade därvid att punkten 33 

(sänka parkeringsnormen) skulle ställas under särskild proposition.  

 

Christina Ståldal yrkade bifall till Nackalistans förslag. Hon yrkade därvid att punkten 52 

(minskad exploateringsgrad i förnyelseområden) skulle ställas under särskild proposition. 

 

Rolf Wasteson yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag. 

 

Beslutsgång  

Ordföranden ställde proposition på Sidney Holms särskilda yrkande om punkten 33 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 47 

röster mot Sidney Holms yrkande och tio röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

Fyra ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 33 i Miljöpartiets förslag 

 

Kommunfullmäktige avslog Christina Ståldals särskilda yrkande om punkten 52 i 

Nackalistans förslag. 

 

Med avslag på Helena Westerlings, Sidney Holms, Christina Ståldals och Rolf Wastesons 

särskilda yrkanden, beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Cathrin Bergenstråhles 

yrkande. 

 

Protokollsanteckning 

Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 

Yrkanden och beslutsgång block 5, natur- och trafiknämnden 

 

Yrkanden 

Gunilla Grudevall Steen yrkade, med instämmande av Hans Peters, Jan-Eric Jansson och 

Eva Närvä Eickenrodt, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Zakia Mirza yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag. Hon yrkade därvid att punkterna 

72 (plan för utbyggnad av bilpooler), 73 (promenadavstånd till miniåtervinningscentral), 74 
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(plan för fler OSA-jobb) och 75 belysningsprogram inklusive långsiktigt åtgärdsprogram) 

skulle ställas under särskild proposition.  

 

Per Chrisander yrkade bifall till Miljöpartiets förslag. Han yrkade därvid att punkterna 41 

(plan upprustning vatten- och avloppsnätet), 42 (kontakt med SL om matarbusslösning), 

44 (250 000 kronor att ta fram naturvårdsplan) och 45 (200 000 kronor för fler marina 

naturreservat) skulle ställas under särskild proposition. 

 

Christina Ståldal yrkade bifall till Nackalistans förslag. Hon yrkade därvid att punkten 55 

(bevara grusvägar för ökad naturlig dagvattenrening) skulle ställas under särskild 

proposition. Hon yrkade bifall till förslagen i motionerna om ”Boovägens kulturhistoriska 

miljö” och om ”Stadsodling för integration och sociala möten”.  

 

Birgit Hansson yrkade med instämmande av Camilla Carlberg bifall till Vänsterpartiets 

förslag. Hon yrkade därvid att punkten 66 (obligatorisk matavfallsinsamling i alla nybyggda 

bostäder) skulle ställas under särskild proposition.  

 

Eric Myrin yrkade bifall till förslagen i motionerna om ”Upprustning av Långsjöns 

naturreservat” och ”Belysning kring Långsjön”. 

 

Beslutsgång  

Ordföranden ställde proposition på Zakia Mirzas särskilda yrkande om punkten 72 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 35 

röster mot Zakia Mirzas yrkande och 19 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

Fem ledamöter avstod och två var frånvarande. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 72 i Socialdemokraternas förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Zakia Mirzas särskilda yrkande om punkten 73 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 

röster mot Zakia Mirzas yrkande och 23 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. Två 

ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 73 i Socialdemokraternas förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Zakia Mirzas särskilda yrkande om punkten 74 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 

röster mot Zakia Mirzas yrkande och 14 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

Elva ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista punkten 74 i Socialdemokraternas förslag 
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Ordföranden ställde proposition på Zakia Mirzas särskilda yrkande om punkten 75 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 

röster mot Zakia Mirzas yrkande och 26 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. En 

ledamot avstod.  

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 75 i Socialdemokraternas förslag 

 

Kommunfullmäktige avslog Per Chrisanders särskilda yrkanden avseende punkterna 41 och 

42 i Miljöpartiets förslag. 

 

Ordföranden ställde proposition på Per Chrisanders särskilda yrkande om punkten 44 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 

röster mot Per Chrisanders yrkande och 14 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

Tretton ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 44 i Miljöpartiets förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Per Chrisanders särskilda yrkande om punkten 45 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 

röster mot Per Chrisanders yrkande och 14 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

Tretton ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 45 i Miljöpartiets förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Christina Ståldals särskilda yrkande om punkten 55 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 

röster mot Christina Ståldals yrkande och fyra röster för det. Yrkandet hade således 

avslagits. 23 ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 55 i Nackalistans förslag 

 

 

Ordföranden ställde proposition på Birgit Hanssons särskilda yrkande om punkten 66 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 

röster mot Birgit Hanssons yrkande och 19 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

Sex ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 66 i Vänsterpartiets förslag 
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Med avslag på Zakia Mirzas, Per Chrisanders, Christina Ståldals och Birgit Hanssons 

respektive yrkanden i övrigt, beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Gunilla 

Grudevall Steens yrkande. 

 

Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag om motionen ”Stadsodling för integration och sociala möten”. 

 

Ordföranden ställde proposition på Christina Ståldals yrkande om motionen ”Boovägens 

kulturhistoriska miljö” och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. 

Vid voteringen avgavs 48 röster mot Christina Ståldals yrkande och sex röster för det. 

Yrkandet hade således avslagits. Sju ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista motionen ”Boovägens kulturhistoriska miljö” 

 

Ordföranden ställde proposition på Eric Myrins yrkande om motionen ”Upprustning av 

Långsjöns naturreservat” och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och 

verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 röster mot Eric Myrins yrkande och 20 röster för 

det. Yrkandet hade således avslagits. Sju ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista motionen ”Upprustning av Långsjöns naturreservat” 

 

Med avslag på Eric Myrins yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag om motionen ”Belysning kring Långsjön”. 

 

Yrkanden och beslutsgång block 6, socialnämnden, 

äldrenämnden och arbets- och företagsnämnden 

 

Yrkanden socialnämnden 

Helene Skantze yrkade, med instämmande av Mats Granath, Monika Brohede Tellström, 

Oliver Rykatkin, Lydia Liu och Christine Lorne, bifall till kommunstyrelsens förslag med 

den justering att särskilda beslutet i punkten 52) skulle numreras 52a)och att 

kommunfullmäktige skulle fatta särskilt beslut numrerat 52b) med innebörd att 

”kommunfullmäktige fastställer avgiften för andra stöd och hjälpinsatser enligt 8 kap. 1 § 

socialtjänstlagen till 156 kronor perdygn att gälla från 1 januari 2016”. 

 

Andreas Falk yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar bifall till 

Socialdemokraternas förslag. Han yrkade därvid att punkterna 80 (social investeringsfond), 

83 (handlingsplan våld i nära relation), 84 (personalförsörjningsstrategi och medel för att 

stärka handläggningen) och 85 (del om att avskaffa vårdnadsbidraget) skulle ställas under 

särskild proposition.  
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Lisskulla Zayane yrkade bifall till Miljöpartiets förslag och till förslagen i motionen om 

”Busskort till ungdomar under sommarlovet”. Hon yrkade därvid att punkterna 47 

(driftsbudget), 48 (två miljoner kronor till förebyggande åtgärder och tidiga insatser för 

ungdomar med missbruksproblem), 49 (två miljoner kronor för ökade lönekostnader), 50 

utbildningsplan höjd kompetens neuropsykiatriska funktionsnedsättningar) och 51 

nolltolerans vräkningar barnfamiljer) i budgetförslaget skulle ställas under särskild 

proposition.  

 

Mikael Carlsson yrkade bifall till Nackalistans förslag. Han yrkade därvid att punkterna 61 

(fond för ökade satsningar på förebyggande insatser barn och unga) och 62 (lokalt 

förankrade socialsekreterare) skulle ställas under särskild proposition.  

 

Camilla Carlberg yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag. Hon yrkade därvid att punkten 75 

(återinföra fältassistenter) skulle ställas under särskild proposition.  

 

Yrkanden äldrenämnden 

Monica Brohede Tellström yrkade, med instämmande av Mats Granath, Eivor Örenmark, 

Jan-Eric Jansson, Lydia Liu, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Gunnel Nyman Gräff yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag. Hon yrkade därvid att 

punkterna 105 (kollektivavtalsliknande villkor för hemtjänstpersonal) och 106 (ökat stöd till 

pensionärsföreningarna) skulle ställas under särskild proposition.  

 

Ninni Lindberg yrkade bifall till Miljöpartiets förslag med tillägg för att följande icke 

numrerade förslag i Miljöpartiets budgetförslag om  

 ökad ram om 800 000 för förebyggande hälsoinriktat arbete 

 ökad ram med 260 000 kronor som kompensation för ökade lönekostnader 

 ökad ram om 1,1 miljoner kronor för forskning om förebyggande insatser 

skulle ställas under särskild proposition. 

 

Mikael Carlsson yrkade bifall till Nackalistans förslag. Han yrkade därvid att punkterna 61 

och 62 skulle ställas under särskild proposition.  

 

Birgit Hansson yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag.  

 

Yrkanden arbets- och företagsnämnden 

Jan-Eric Jansson yrkade, med instämmande av Mats Granath, Ylva Sandström och Lydia 

Liu, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Maria Raner yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar, bifall till 

Socialdemokraternas förslag. Hon yrkade därvid att punkterna 38 (sommarjobbscheck), 39 

(avskaffa systemet med jobbcoacher) och 40 (stödja civilsamhället i dess arbete för 

nyanlända) skulle ställas under särskild proposition.  

 

Louise Ollivier yrkade bifall till Miljöpartiets förslag. Hon yrkade därvid att punkten 18 

(500 000 kronor för innovativa idéer inom integration, social gemenskap och stötta nätverk 

som främjat start av småföretag, sociala företag och föreningar) skulle ställas under särskild 

proposition. Hon yrkade även att det icke numrerade förslaget i Miljöpartiets budgetförslag 

om 500 000 kronor för ”Volontär i Nacka” skulle ställas under särskild proposition.  

 

Mikael Carlsson yrkade bifall till Nackalistans förslag. 

 

Camilla Carlberg yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag. 

 

Beslutsgång  

Ordföranden ställde proposition på Maria Raners särskilda yrkande om punkten 38 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 37 

röster mot Maria Raners yrkande och 22 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

Två ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 38 i Socialdemokraternas förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Maria Raners särskilda yrkande om punkten 39 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 

röster mot Maria Raners yrkande och 14 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 13 

ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 39 i Socialdemokraternas förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Maria Raners särskilda yrkande om punkten 40 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 

röster mot Maria Raners yrkande och 25 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

Två ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 40 i Socialdemokraternas förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Andreas Falks särskilda yrkande om punkten 80 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 

röster mot Andreas Falks yrkande och 15 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

Tolv ledamöter avstod. 
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Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 80 i Socialdemokraternas förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Andreas Falks särskilda yrkande om punkten 83 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 

röster mot Andreas Falks yrkande och 14 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

Tretton ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 83 i Socialdemokraternas förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Andreas Falks särskilda yrkande om punkten 84 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 

röster mot Andreas Falks yrkande och 18 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

Nio ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 84 i Socialdemokraternas förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Andreas Falks särskilda yrkande om del av punkten 85 

och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 

34 röster mot Andreas Falks yrkande och 14 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

Tretton ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista del av punkten 85 i Socialdemokraternas förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Gunnel Nyman Gräffs särskilda yrkande om punkten 

105 och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 

avgavs 34 röster mot Gunnel Nyman Gräffs yrkande och 21 röster för det. Yrkandet hade 

således avslagits. Sex ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 105 i Socialdemokraternas förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Gunnel Nyman Gräffs särskilda yrkande om punkten 

106 och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 

avgavs 34 röster mot Gunnel Nyman Gräffs yrkande och 19 röster för det. Yrkandet hade 

således avslagits. Nio ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 106 i Socialdemokraternas förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Louise Olliviers särskilda yrkande om punkten 18 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 

röster mot Louise Olliviers yrkande och 18 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

Nio ledamöter avstod. 
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Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 18 i Miljöpartiets förslag 

 

Kommunfullmäktige avslog Lisskulla Zayanes särskilda yrkanden om punkterna 47, 48, 50 

och 51. 

 

Ordföranden ställde proposition på Lisskulla Zayanes särskilda yrkande om punkten 49 

och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 

34 röster mot Lisskulla Zayanes yrkande och 21 röster för det. Yrkandet hade således 

avslagits. Sex ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 49 i Miljöpartiets förslag 

 

Kommunfullmäktige avslog Ninni Lindbergs och Louise Olliviers yrkanden om 

onumrerade beslutsförslag avseende äldrenämnden och arbets- och företagsnämnden. 

 

Kommunfullmäktige avslog Mikael Carlssons särskilda yrkande om punkten 61 i 

Nackalistans budgetförslag. 

 

Ordföranden ställde proposition på Mikael Carlssons särskilda yrkande om punkten 62 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 

röster mot Mikael Carlssons yrkande och 15 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

Tolv ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 62 i Nackalistans förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Camilla Carlbergs särskilda yrkande om punkten 75 

och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 

36 röster mot Camilla Carlbergs yrkande och 18 röster för det. Yrkandet hade således 

avslagits. Sju ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 75 i Vänsterpartiets förslag 

 

 

Med avslag på Andreas Falks, Maria Raners, Gunnel Nyman Gräffs, Lisskulla Zayanes, 

Louise Olliviers, Ninni Lindbergs, Mikael Carlssons och Camilla Carlbergs respektive 

yrkanden för de aktuella nämnderna, beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Helene 

Skantzes, Monica Brohede Tellströms och Jan-Eric Janssons yrkanden avseende respektive 

nämnd. 

 

Ordföranden ställde proposition på Lisskulla Zayanes yrkande om motionen ”Busskort till 

ungdomar under sommarlovet” och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och 
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verkställdes. Vid voteringen avgavs 39 röster mot Lisskulla Zayanes yrkande och nio röster 

för det. Yrkandet hade således avslagits. Tretton ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista motionen ” Busskort till ungdomar under sommarlovet” 

 

Yrkanden och beslutsgång block 7, utbildningsnämnden 

 

Yrkanden 

Tobias Nässén yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström, Christine Lorne 

och Lydia Liu, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Espen Bjordal yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag och till förslagen i motionen 

om ”Utökad tid för barn i förskoleklass med föräldraledig förälder” och att det yrkandet 

skulle ställas under särskild proposition. Han yrkade därutöver att punkterna 90 (nyckeltal 

personaltäthet), 91 (30 förskoletimmar i veckan för barn med arbetslösa eller föräldralediga 

föräldrar), 94 (uppmuntra fritidshem hög personaltäthet) och 96 (vårdnadsbidrag till 

socialnämnden som avskaffar det) skulle ställas under särskild proposition.  

 

Magnus Söderström yrkade bifall till Miljöpartiets förslag. Han yrkade därvid att punkterna 

54 (instifta stipendier gymnasieskolan) och 55 (utvecklingsplan reellt elevinflytande) ställas 

under särskild proposition.  

 

Efsom Goitom yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson, bifall till Nackalistans 

förslag. 

 

Camilla Carlberg yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag. Hon yrkade därvid att punkten 87 

(inga avgifter för skolans verksamhet får tas ut) skulle ställas under särskild proposition.  

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige avslog Espen Bjordals särskilda yrkande om punkten 90. 

 

Ordföranden ställde proposition på Espen Bjordals särskilda yrkande om punkten 91 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 

röster mot Espen Bjordals yrkande och 20 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

Sex ledamöter avstod och en var frånvarande. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 91 i Socialdemokraternas förslag 
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Ordföranden ställde proposition på Espen Bjordals särskilda yrkande om punkten 94 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 

röster mot Espen Bjordals yrkande och 15 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

Elva ledamöter avstod och en var frånvarande. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 94 i Socialdemokraternas förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Espen Bjordals särskilda yrkande om punkten 96 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 

röster mot Espen Bjordals yrkande och 14 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

Tretton ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 96 i Socialdemokraternas förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Magnus Söderströms särskilda yrkande om punkten 54 

och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 

37 röster mot Magnus Söderströms yrkande och sju röster för det. Yrkandet hade således 

avslagits. 17 ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 54 i Miljöpartiets förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Magnus Söderströms särskilda yrkande om punkten 55 

och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 

34 röster mot Magnus Söderströms yrkande och 25 röster för det. Yrkandet hade således 

avslagits. Två ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 55 i Miljöpartiets förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Camilla Carlbergs särskilda yrkande om punkten 87 

och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 

36 röster mot Camilla Carlbergs yrkande och 25 röster för det. Yrkandet hade således 

avslagits.  

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 87 i Vänsterpartiets förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Espen Bjordals särskilda yrkande om motionen 

”Utökad tid för barn i förskoleklass med föräldraledig förälder” och fann att det hade 

avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 röster mot Espen 

Bjordals yrkande och 23 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. Fyra ledamöter 

avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
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 Voteringslista motionen om ”Utökad tid för barn i förskoleklass med föräldraledig 

förälder” 

 

Med avslag på Espen Bjordals, Magnus Söderströms, Efsom Goitoms och Camilla 

Carlbergs respektive yrkanden, beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Tobias 

Nässéns yrkande. 

 

Yrkanden och beslutsgång block 8, övergripande och skattesats 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson, Hans Peters, Tobias Nässén, 

och Monica Brohede Tellström, bifall till kommunstyrelsens förslag med följande 

justeringar. 

 Beloppet för deltidsengagerade förtroendevalda ska vara 459 000 kronor 

 Gruppledararvodet för parti i kommunfullmäktige med minst 2 mandat (MP, FP, 
NL, C, V, KD, SD): 61 200 kronor 

 kronor 

 Gruppledararvodet för parti i kommunfullmäktige med minst 10 mandat (S): 91 
800 kronor 

 Gruppledararvodet för parti i kommunfullmäktige med minst 20 mandat (M): 122 

400 kronor. 

 

Eric Myrin instämde i Mats Gerdaus yrkande avseende skattesats.  

 

Khashayar Farmanbar yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag. Han yrkade därvid att 

punkten 85 (del om att flytta ansvaret för vårdnadsbidraget till socialnämnden)skulle ställas 

under särskild proposition. 

 

Sidney Holm yrkade bifall till Miljöpartiets förslag. 

 

Mikael Carlsson yrkade, med instämmande av Christina Ståldal, bifall till Nackalistans 

förslag. Han yrkade därvid att punkten 26 (alla nämndsammanträden ska vara offentliga) 

skulle ställas under särskild proposition. 

 

Rolf Wasteson yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag. Han yrkade därvid att punkterna 12 

(ingen kommunal verksamhet ska konkurrensutsättas eller privatiseras), 41 (ansvaret för 

försörjningsstöd flyttas till socialnämnden) och 91 (bygga upp en kommunal hemtjänst) 

skulle ställas under särskild proposition.  
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Mikael Carlssons särskilda yrkande om punkten 26 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 32 

röster mot Mikael Carlssons yrkande och 18 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

Elva ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 26 i Nackalistans förslag 

 

Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons särskilda yrkande om punkten 12 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 53 

röster mot Rolf Wastesons yrkande och tre röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

Fem ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 12 i Vänsterpartiets förslag 

 

Kommunfullmäktige avslog Rolf Wastesons särskilda yrkande om punkten 41. 

 

Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons särskilda yrkande om punkten 91 och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 

röster mot Rolf Wastesons yrkande och 14 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 

13 ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkten 91 i Vänsterpartiets förslag 

 

Kommunfullmäktige avslog Khashayar Farmanbars särskilda yrkande om del av punkten 

85. 

 

Med avslag på Khashayar Farmanbars, Sidney Holms, Mikael Carlssons, och Rolf 

Wastesons yrkanden, beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

Reservationer 

Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot besluten 

och ingav följande. 

 

”Grunden till vår reservation mot beslutet framgår av de förslag som finns i Vänsterpartiets 

förslag till budget för Nacka. Vi menar att med den nu beslutade alliansbudgeten så 

kommer Nacka på flera plan att bli en sämre kommun. Segregationen i Nacka gör 

alliansmajoriteten inte mycket åt, detta trots att Nacka är landets 6:e mest ojämlika 

kommun. Kvaliteten i kommunens verksamheter riskerar också att försämras när man 

fortsätter att inte ge kompensation för löne- och prisökningar. Det medför i praktiken 

nedskärningar och de som drabbas främst är personalen som får betydligt sämre 
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arbetsförutsättningar. Detta vidimerar ju också de fackliga organisationerna som i MBL-

förhandlingen framför kritik mot den uteblivna kompensationen. Vänsterpartiet har i vår 

budget gett kompensation.” 

 

Khashayar Farmanbar anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig 

mot besluten. 

 

Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot besluten. 

 

Mikael Carlsson anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot besluten. 

 

Protokollsanteckningar 

Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 

 

”Alliansen presenterar en budget med bättre samlat resultat än i någon tidigare budget (100 

Mkr). Vi kan samtidigt göra satsningar så att utbildningsnämnden tillförs 96 Mkr, 

äldrenämnden 55 Mkr och socialnämnden 30 Mkr. Vi ökar investeringarna till 1 miljard och 

kan bl a genomföra ett stort ”utepaket” med nya lekplatser, strandpromenad, cykelbanor 

och utegym. Vi klarar detta med bibehållen låg skatt, tack vare att det går bra för Nacka och 

att många arbetar och betalar skatt.  

 

En fungerande demokrati kräver olika alternativ och där man också talar om hur förslagen 

ska betalas. Det är det ärliga och hederliga sättet att bedriva politik. I Nacka har alla 

oppositionspartier tyvärr förslag som de inte finansierar, trots att de vill höja skatten. Det är 

vare sig seriöst eller ansvarsfullt. Konsekvenserna av deras politik skulle bli en misskött 

kommun med stora skattehöjningar.   

 

Oppositionen har förvisso lagt mer genomarbetade förslag än tidigare år, vilket är bra. Vi 

välkomnar också att socialdemokraterna övergett förra årets pinsamma modell att använda 

statsbidrag som nya intäkter och till andra insatser än de avsedda. Men S vill avskaffa vår 

framgångsrika jobbpeng omedelbart och spara 16 Mkr, vilket inte är möjligt nästa år. De 

sparar också pengar på att avskaffa vårdnadsbidraget, utan att ta hänsyn till att det leder till 

att fler barn behöver förskola och att det sammantaget ökar kostnaderna.  

 

MP räknar med 24 Mkr i lägre räntekostnader än Alliansen, trots att partiet vill investera 

mer och därmed behöver låna mer pengar. De har t o m lägre räntekostnader (15 Mkr) än 

vad utfallet blir i år enligt senaste prognos (19 Mkr). MP har dessutom ett antal förslag 

(gondolbana, kommunalt bostadsbolag, subvention av lägenheter, kollo för alla ungdomar 

mm) som de inte finansierar överhuvudtaget.  
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Nackalistan och Vänsterpartiet har stora svepande besparingar – ”bättre upphandling” och 

”avskaffa kundval och konkurrens” – som inte konkretiseras och naturligtvis inte går att 

genomföra. Nackalistan vill dessutom återbetala gatukostnader och stoppa nya (totalt 700 

Mkr) utan att beskriva hur det ska finansieras.” 

 

Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Det beslutade p-talet 0,8 som ska gälla generellt i Nacka stad är enligt vår mening för högt. 

Visserligen ger beslutet möjlighet till lägre tal inom vissa planområden, men tyvärr kan 

detta ge signaler om att det kommer att finnas gott om p-platser i blivande Nacka stad. 

Detta kommer sannolikt inte att vara vare sig möjligt eller önskvärt då marken är värdefull 

och behövs till bostäder och andra lokaler. Dessutom riskerar stora p-plaser i ytläge att 

förfula miljön och skapa ett mer förortsmässigt intryck. Vi kommer att få tunnelbana och 

även ha många busslinjer och även annan kollektivtrafik på Västra Sicklaön. Det medför att 

p-talen kan sättas lägre än 0,8.” 

 

- - - - - 
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§ 289 Dnr KFKS 2009/482-251 

Två exploateringsavtal för detaljplaneområdet 

Danvikshem, fastigheten Sicklaön 37:77 och fastigheten 

Sicklaön 37:42 

Beslut 

1. Nacka kommun ska ingå föreslaget exploateringsavtal med HSB Stockholm Ek För 

och Finnboda Trädgårdar Mark AB för fastigheten Sicklaön 37:77.  

 

2. Nacka kommun ska ingå föreslaget exploateringsavtal med Stiftelsen Danviks 

hospital för Sicklaön 37:42.  

 

3. Kommunfullmäktige noterar att det finns en avsiktsförklaring mellan HSB och 

Danvikshem som säger att vägen utmed Danvikshems tekniska förråd ska kunna 

användas för gående. Det är bra och förpliktigar för båda parter att detta 

vidmakthålls långsiktigt. Kommunfullmäktige förutsätter att man i det vidare 

arbetet med att genomföra detaljplanen särskilt beaktar tillgänglighetsaspekterna till 

och från seniorlägenheterna, till exempel genom värmeslingor i marken och räcke 

utmed vägen vid sluttande partier. Kommunfullmäktige noterar också med 

tillfredsställelse de övriga åtgärdsförslag som redovisas av HSB i tjänsteskrivelsen 

och kommer även fortsättningsvis att följa hur tillgängligheten kan underlättas 

framöver. 

 

Ärendet 

Syftet med detaljplanen för Danvikshem är att kunna komplettera området med ca 110 nya 

lägenheter i bostäder för åldersgruppen 55+ och 30-60 nya platser i gruppboende. Östra 

Finnbodavägen rustas upp och byggs ut med kommunalt vatten och avlopp samt 

gångbana.  

  

Till planen hör två exploateringsavtal, ett avtal med Stiftelsen Danviks Hospital, ägare av 

fastigheten Sicklaön 37:42 och ett avtal med HSB Stockholm Ekonomisk Förening och 

Finnboda Trädgårdar Mark AB som gemensamt äger den nybildade fastigheten Sicklaön 

37:77. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 9 november 2015 § 280 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 2 november 2015 

Kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 254 
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Avtal med HSB Stockholm Ek För och Finnboda Trädgårdar Mark AB, med bilagor  

Avtal med Stiftelsen Danviks hospital, med bilagor  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 november 2015 § 280 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande.  

1. Nacka kommun ska ingå föreslaget exploateringsavtal med HSB Stockholm Ek För och 

Finnboda Trädgårdar Mark AB för fastigheten Sicklaön 37:77.  

2. Nacka kommun ska ingå föreslaget exploateringsavtal med Stiftelsen Danviks hospital 

för Sicklaön 37:42.  

Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 254 

Med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen återremitterades 

ärendet enligt följande. 

 Ärendet återremitteras för att komplettera detaljplanen med tillgänglighetsanpassad 

gångväg för att de boende ska kunna ta sig till bussarna 

o som inte har den stora lutningen som idag finns på Finnbodavägen 
o företrädesvis vara placerad söder om vård- och omsorgsboendet och 

Danvikshem 
o Knyts ihop med Danvikshem samt med en övergång med busshållplatsen 

på Danvikshemsvägen 

 Föreliggande avtal ska kompletteras med en bindande förbindelse från 

exploatörernas sida som säkerställer att det finns en tillgänglighetsanpassad 

gångförbindelse mellan seniorhuset och befintliga busshållplatsen vid 

Danvikshemsvägen, både temporärt under utbyggnadstiden och permanent när den 

nya bebyggelsen är klar. 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 223 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande 

1. Kommunen ska ingå föreslaget exploateringsavtal med HSB Stockholm 

Ekonomiska Förening och Finnboda Trädgårdar Mark AB för fastigheten Sicklaön 

37:77. 

2. Kommunen ska ingå föreslaget exploateringsavtal med Stiftelsen Danviks Hospital 

för fastigheten Sicklaön 37:42. 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson, Hans Peters och 

Gunilla Grudevall Steen, bifall till kommunstyrelsens förslag med följande tillägg. 

”Kommunfullmäktige noterar att det finns en avsiktsförklaring mellan HSB och Danvikshem som säger 

att vägen utmed Danvikshems tekniska förråd ska kunna användas för gående. Det är bra och 

förpliktigar för båda parter att detta vidmakthålls långsiktigt. Kommunfullmäktige förutsätter att man i 

det vidare arbetet med att genomföra detaljplanen särskilt beaktar tillgänglighetsaspekterna till och från 
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seniorlägenheterna, till exempel genom värmeslingor i marken och räcke utmed vägen vid sluttande partier. 

Kommunfullmäktige noterar också med tillfredsställelse de övriga åtgärdsförslag som redovisas av HSB i 

tjänsteskrivelsen och kommer även fortsättningsvis att följa hur tillgängligheten kan underlättas framöver.” 

 

Helena Westerling yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson, Christina Ståldal och 

Sidney Holm, avslag på kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Cathrin Bergenstråhles yrkande mot Helena 

Westerlings yrkande och fann att Cathrin Bergenstråhles yrkande hade bifallits. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 32 röster för Cathrin Bergenstråhles 

yrkande och 27 röster för Helena Westerlings yrkande. Fullmäktige hade således bifallit 

Cathrin Bergenstråhles yrkande. En ledamot avstod och en ledamot var frånvarande. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 

 

Reservationer 

Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 

 

Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiet reserverade sig mot beslutet.  

 

”Vänsterpartiet har inget att invända mot att det byggs bostäder inom ramen för det 

aktuella planområdet. Däremot så anser vi att det är kommunens ansvar att inom de planer 

som tas fram så är tillgänglighet tillförsäkrad. Plan och bygglagen och Boverkets allmänna 

råd är tydliga med det och vår uppfattning är att den aktuella planen inte uppfyller 

regelverket. Därför är inte vi beredda att ta ansvar för att planen godkänns. Det är särskilt 

uppseendeväckande att en plan som inrymmer boende för äldre inte uppfyller de aktuella 

kraven. Vi förutsätter att planen alternativt exploateringsavtalet omarbetas så att 

tillgängligheten tillförsäkras.” 

 

Helena Westerling anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot 

beslutet.  

 

Protokollsanteckningar 

Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp.  

 

”Det är viktigt att tillgängligheten för de boende i HSB-husen blir så bra som möjligt. Det 

är dock inte rimligt att kommunen formellt skulle tvinga fram en överenskommelse mellan 

Danvikshem och HSB gällande framkomlighet mm. Frågan ligger egentligen utanför 

kommunens ansvarsområde. Däremot är vi angelägna om att parterna sätter sig ned och 
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förhandlar om långsiktiga lösningar för att säkerställa så att de boende kan komma till 

busshållplats mm. väster om Danvikshems byggnader. Centerpartiet ser gärna att Nacka 

kommun tar initiativ till överläggningar mellan Danvikshem och HSB och dessutom bidrar 

med det som ryms inom kommunens uppdrag. För oss är det viktigt att en 

överenskommelse som gynnar båda parter kan nås.” 

 

Gunilla Grudevall Steen lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp.  

 

”Folkpartiet Liberalerna välkomnar de nya vårdplatserna som tillskapas Danvikshem och 

de nya seniorhusen som HSB ska uppföra. Vi vet att dessa behövs i Nacka. 

De nya omarbetade förslaget är ett bra exempel på boendeinflytande. Det är bl.a.  tack vare 

att man lyssnade på de boende som de tänkta parvillorna utmed Norra kusten togs bort. 

Den nya planen betyder en förtätning i området , vilket kommer innebära ett bättre 

underlag för busstrafik. Det är viktigt då tillgängligheten är en utmaning i området. 

 

Via en avsiktsförklaring mellan HSB och Danvikshems stiftelse, har man också försäkrat 

sig om att de boende i såväl befintliga som nya hus ska kunna ta sig till busshållplatsen  på 

Danvikshemsvägen via norra sidan av  Danvikshem. Det är den väg som används 

idag, efter att den gång som man kunnat passera igenom under Danvikshems fastighet 

stängdes.   

Vissa justeringar för att få den vägen än mer tillgänglig kommer göras. Vi från Folkpartiet 

Liberalerna kommer inte att släppa frågan - tillgänglighet är viktigt för allas frihet och 

självständighet. Vi står bakom det yttrande som Alliansen, tack vare Folkpartiet, föreslog 

fullmäktige, där vi säger att vi fortsättningsvis ska följa hur tillgängligheten kan underlättas 

framöver.” 

 

Stefan Saläng lät anteckna följande. 

 

”Den enklaste och mest rationella lösningen för att säkerställa en trygg och 

tillgänglighetsanpassad gångförbindelse mellan seniorhuset och befintliga busshållplatsen 

vid Danvikshemsvägen vore att Nacka kommun i de nu aktuella exploateringsavtalen ställer 

krav på ett servitut mellan berörda fastigheter. Redan i det ursprungliga köpeavtalet mellan 

stiftelsen och HSB förutsattes ett sådant servitut.” 

 

- - - - - 
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§ 290 Dnr KFKS 1996/82-214 

Detaljplan för Danvikshem, Sicklaön 37:42 m.fl. 

fastigheter på västra Sicklaön, Nacka kommun 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige antar planförslaget. 

 

2. Kommunfullmäktige noterar att det finns en avsiktsförklaring mellan HSB och 

Danvikshem som säger att vägen utmed Danvikshems tekniska förråd ska kunna 

användas för gående. Det är bra och förpliktigar för båda parter att detta 

vidmakthålls långsiktigt. Kommunfullmäktige förutsätter att man i det vidare 

arbetet med att genomföra detaljplanen särskilt beaktar tillgänglighetsaspekterna till 

och från seniorlägenheterna, till exempel genom värmeslingor i marken och räcke 

utmed vägen vid sluttande partier. Kommunfullmäktige noterar också med 

tillfredsställelse de övriga åtgärdsförslag som redovisas av HSB i tjänsteskrivelsen 

och kommer även fortsättningsvis att följa hur tillgängligheten kan underlättas 

framöver. 

 

Ärendet 

Förslag till detaljplan för Danvikshem innebär att området kan kompletteras med cirka 110 

nya lägenheter i bostäder för åldersgruppen 55+ och 30-60 nya platser i gruppboende. 

Östra Finnbodavägen rustas upp och byggs ut med kommunalt VA och gångbana. 

Värdefull kulturmiljö, naturmark och landskapsbild skyddas och bevaras. Frågan om 

tillgänglighet har diskuterats flitigt under detaljplaneprocessens gång. Detaljplanen omfattar 

en gångbana utmed Östra Finnbodavägen, samt en tillgänglig koppling till busshållplats 

Östra Finnbodavägen. Ett alternativt förslag enligt kommunfullmäktiges återremiss den 19 

oktober 2015, § 255, med en tillgänglighetsanpassad gångväg för att de boende på 

fastigheten Sicklaön 37:77, via fastigheten Sicklaön 37:42, ska kunna nå befintlig 

busshållplats vid Danvikshemsvägen, är inte praktiskt genomförbart eller rimligt att pröva.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 9 november 2015 § 281 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 2 november 2015 

Kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 255 

Utlåtande 

Detaljplanekarta, 2 delar 

Planbeskrivning 

Genomförandebeskrivning 
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Miljöredovisning  

Gestaltningsprogram 

Bilaga miljöredovisning – PM genomförande  

 

Till tjänsteskrivelse fogas karta över området samt översikt över kommunala beslut. Tryck 

på följande länk eller gå in på Nacka kommuns hemsida, där handlingar som hör till 

ärendets tidigare skeden finns:  

http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/sickla_karta/danvikshem/Sidor/default.asp

x 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 november 2015 § 281 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta planförslaget. 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 255 

Med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen återremitterades 

ärendet enligt följande. 

 

 Ärendet återremitteras för att komplettera detaljplanen med tillgänglighetsanpassad 

gångväg för att de boende ska kunna ta sig till bussarna 

o som inte har den stora lutningen som idag finns på Finnbodavägen 
o företrädesvis vara placerad söder om vård- och omsorgsboendet och 

Danvikshem 
o Knyts ihop med Danvikshem samt med en övergång med busshållplatsen 

på Danvikshemsvägen 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 224 
Kommunstyrelsen tillstyrkte planförslaget och föreslår att kommunfullmäktige antar 

planförslaget. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 24 juni 2015 § 120 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslog att 

kommunfullmäktige skulle anta planförslaget. 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden uppmanade kommunstyrelsen att tillsammans med 

berörda fastighetsägare söka lösa tillgängligheten för de boende i seniorhusen, i syfte att 

underlätta för äldre personer att ta sig fram och tillbaka till sina bostäder, även när 

utbyggnaden avslutats. 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson, Hans Peters och 

Gunilla Grudevall Steen, bifall till kommunstyrelsens förslag med följande tillägg. 

http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/sickla_karta/danvikshem/Sidor/default.aspx
http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/sickla_karta/danvikshem/Sidor/default.aspx
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”Kommunfullmäktige noterar att det finns en avsiktsförklaring mellan HSB och Danvikshem som säger 

att vägen utmed Danvikshems tekniska förråd ska kunna användas för gående. Det är bra och 

förpliktigar för båda parter att detta vidmakthålls långsiktigt. Kommunfullmäktige förutsätter att man i 

det vidare arbetet med att genomföra detaljplanen särskilt beaktar tillgänglighetsaspekterna till och från 

seniorlägenheterna, till exempel genom värmeslingor i marken och räcke utmed vägen vid sluttande partier. 

Kommunfullmäktige noterar också med tillfredsställelse de övriga åtgärdsförslag som redovisas av HSB i 

tjänsteskrivelsen och kommer även fortsättningsvis att följa hur tillgängligheten kan underlättas framöver.” 

 

Helena Westerling yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson, Christina Ståldal och 

Sidney Holm, avslag på kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Cathrin Bergenstråhles yrkande mot Helena 

Westerlings yrkande och fann att Cathrin Bergenstråhles yrkande hade bifallits. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 33 röster för Cathrin Bergenstråhles 

yrkande och 27 röster för Helena Westerlings yrkande. Fullmäktige hade således bifallit 

Cathrin Bergenstråhles yrkande. En ledamot avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 

 

Reservationer 

Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 

 

Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiet reserverade sig mot beslutet.  

 

”Vänsterpartiet har inget att invända mot att det byggs bostäder inom ramen för det 

aktuella planområdet. Däremot så anser vi att det är kommunens ansvar att inom de planer 

som tas fram så är tillgänglighet tillförsäkrad. Plan och bygglagen och Boverkets allmänna 

råd är tydliga med det och vår uppfattning är att den aktuella planen inte uppfyller 

regelverket. Därför är inte vi beredda att ta ansvar för att planen godkänns. Det är särskilt 

uppseendeväckande att en plan som inrymmer boende för äldre inte uppfyller de aktuella 

kraven. Vi förutsätter att planen alternativt exploateringsavtalet omarbetas så att 

tillgängligheten tillförsäkras.” 

 

Helena Westerling anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot 

beslutet.  

 

Protokollsanteckningar 

Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 
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”Det är viktigt att tillgängligheten för de boende i HSB-husen blir så bra som möjligt. Det 

är dock inte rimligt att kommunen formellt skulle tvinga fram en överenskommelse mellan 

Danvikshem och HSB gällande framkomlighet mm. Frågan ligger egentligen utanför 

kommunens ansvarsområde. Däremot är vi angelägna om att parterna sätter sig ned och 

förhandlar om långsiktiga lösningar för att säkerställa så att de boende kan komma till 

busshållplats mm. väster om Danvikshems byggnader. Centerpartiet ser gärna att Nacka 

kommun tar initiativ till överläggningar mellan Danvikshem och HSB och dessutom bidrar 

med det som ryms inom kommunens uppdrag. För oss är det viktigt att en 

överenskommelse som gynnar båda parter kan nås.” 

 

Gunilla Grudevall Steen lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp.  

 

”Folkpartiet Liberalerna välkomnar de nya vårdplatserna som tillskapas Danvikshem och 

de nya seniorhusen som HSB ska uppföra. Vi vet att dessa behövs i Nacka. 

De nya omarbetade förslaget är ett bra exempel på boendeinflytande. Det är bl.a. tack vare 

att man lyssnade på de boende som de tänkta parvillorna utmed Norra kusten togs bort. 

Den nya planen betyder en förtätning i området, vilket kommer innebära ett bättre 

underlag för busstrafik. Det är viktigt då tillgängligheten är en utmaning i området. 

 

Via en avsiktsförklaring mellan HSB och Danvikshems stiftelse, har man också försäkrat 

sig om att de boende i såväl befintliga som nya hus ska kunna ta sig till busshållplatsen på 

Danvikshemsvägen via norra sidan av Danvikshem. Det är den väg som används idag, efter 

att den gång som man kunnat passera igenom under Danvikshems fastighet stängdes.   

Vissa justeringar för att få den vägen än mer tillgänglig kommer göras. Vi från Folkpartiet 

Liberalerna kommer inte att släppa frågan - tillgänglighet är viktigt för allas frihet och 

självständighet. Vi står bakom det yttrande som Alliansen, tack vare Folkpartiet, föreslog 

fullmäktige, där vi säger att vi fortsättningsvis ska följa hur tillgängligheten kan underlättas 

framöver.” 

 

Stefan Saläng lät anteckna följande. 

 

”Den enklaste och mest rationella lösningen för att säkerställa en trygg och 

tillgänglighetsanpassad gångförbindelse mellan seniorhuset och befintliga busshållplatsen 

vid Danvikshemsvägen vore att Nacka kommun i de nu aktuella exploateringsavtalen ställer 

krav på ett servitut mellan berörda fastigheter. Redan i det ursprungliga köpeavtalet mellan 

stiftelsen och HSB förutsattes ett sådant servitut.” 

 

Helena Westerling lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp.  

 

”Vi välkomnar nya grannar till oss här i Nacka. Det planerade bostadsbyggandet på 

Danvikshem är viktigt och välkommet. Lika viktigt är att vi som politisk ansvariga tillser att 

området har tillfredsställande tillgänglighet för de boende. I tjänsteskrivelsen tas 
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svårigheten upp att i detta skede komplettera planen. Detta argument faller platt då detta 

problem har påpekats tidigt i projektet. Det är beklagligt att detta har negligerats under hela 

processen gång. Senast yrkade vi att planen ska kompletteras med tillgänglighetsanpassad 

gångväg för att de boende ska kunna ta sig till bussarna. Då planen återigen presenteras 

utan en adekvat lösning för tillgängligheten finner vi oss tvingade att avslå förslaget.” 

 

- - - - - 
  



 
62 (83) 

 16 november 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 291 Dnr KFKS 2014/1003-315 

Beläggning med betongarmerat gräs på 

parkeringsplatser 
Motion den 24 november 2014 av Lena Rönnerstam och Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Motionärerna vill att kommunen i samband med förtätningsarbetet i Nacka ska medverka 

till en grönare stadsbild genom att använda betongarmerat gräs på ytor man vill ha starka 

och farbara, men ändå gröna.  

 

Natur- och trafiknämnden har genomfört förslagen i motionen genom att införa 

betongarmerat gräs som beläggningstyp i kommunens tekniska handbok och tagit fram en 

typritning för den. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 204 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2015 

Natur- och trafiknämndens beslut den 17 mars 2015, § 57 

Motionen 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 266 

Ärendet bordlades.  

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 § 227 

Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 204 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att förslagen i motionen har bifallits genom att natur- och 

trafiknämnden har infört anvisningar för betongarmerat gräs som beläggningstyp i 

kommunens tekniska handbok. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 17 mars 2015, § 57 

Natur- och trafiknämnden ställde sig positiv till motionen och föreslog kommunfullmäktige 

anse motionen färdigbehandlad med hänvisning till natur- och trafiknämnden 2015-03-17 
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har gett vägenheten i uppdrag att ta fram en typritning samt lägga till beläggningstypen i 

Bilaga A, Val av beläggning i Teknisk Handbok. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 292 Dnr KFKS 2015/231-770 

Sjukhus i Nacka 
Motion den 23 mars 2015 av C Ståldal, E Goitom, M Carlsson och B Ståldal (NL) 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Motionärerna vill att kommunen via sina kontaktorgan med landstinget föreslår en stegvis 

utveckling av Nacka närsjukhus till ett fullskaligt sjukhus samt att resultatet av 

förhandlingarna återkopplas till Nackas invånare och till kommunfullmäktige.   

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 205 

Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 22 juni 2015 

Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 267 

Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 § 228 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 205 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige noterar att kommunen kontinuerligt för dialog med landstinget om 

utvecklad sjukvård i Nacka samt att beslut om utökning av sjukhusens kapacitet ligger hos 

landstinget. Den fortsatta utvecklingen av Nacka sjukhus kommer att bevakas och 

kommuniceras. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 293 Dnr KFKS 2015/233-109 

Behandling av motioner 
Motion den 23 mars 2015 av Bosse Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom och Christina 

Ståldal (NL). 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Motionärerna vill att kommunen ska besvara motioner skyndsamt och senast inom ett år.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 18 augusti 2015 § 119 

Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 15 juni 2015 

Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 268 

Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 

Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 206 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar kommunstyrelsens redovisning av hur motioner bereds. 

Motionen är därmed färdigbehandlad 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 294 Dnr KFKS 2015/232-007 

Kommunfullmäktiges revisorer 
Motion den 23 mars 2015 av B Ståldal, M Carlsson, C Ståldal och E Goitom (NL) 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärende 

Kommunfullmäktiges revisorer utses genom val och kommunallagen anger vilka som är 

valbara.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 207 

Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 24 juni 2015 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 269 

Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 § 230 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 207 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 295 Dnr KFKS 2015/235-820 

Jämställda fritidsanläggningar 
Motion den 19 mars 2015 av Martin Hellströmer (S), Khashayar Farmanbar (S), Majvie 

Swärd (S) och Helena Westerling (S) 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärende 

Motionärerna föreslår följande. 

En aktiv, tillgänglig och stimulerande fritid är en förutsättning för hög livskvalité och 

världens bästa vardag. I takt med att vi blir fler i Nacka ökar behovet av att 

fritidsanläggningar och idrottsytor planeras in och ingår i exploatering och detaljplaner. Vi 

vill ge alla världens bästa vardag runt knuten. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 230 

Fritidsnämnden den 27 augusti 2015 § 75 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 11 augusti 2015 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 270 

Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 230 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera att det utifrån fritidsnämndens 

strategiska mål 2015 redan pågår ett arbete med jämställda fritidsanläggningar. Motionen är 

med detta färdigbehandlad. 

 

Beslut i fritidsnämnden den 27 augusti 2015 § 75 

Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att det utifrån fritidsnämndens strategiska mål 2015 redan 

pågår ett arbete med jämställda fritidsanläggningar. Motionen är med detta 

färdigbehandlad. 

Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  
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Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 296 Dnr KFKS 2015/347-808 

Cykelutbildning för vuxna 
Motion den 14 april 2015 av Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärende 

Motionären föreslår att kommunen ska initiera ett samarbete med Cykelfrämjandet så att 

fler vuxna kan få möjligheten att lära sig cykla.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 231 

Fritidsnämndens protokollsutdrag den 27 augusti 2015 § 74 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 4 augusti 2015  

Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 271 

Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 231 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige avslår förslaget om att kommunen 

initierar en cykelutbildning. Kommunfullmäktige noterar att det står föreningslivet fritt att 

arrangera en cykelutbildning om intresse finns. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i fritidsnämnden den 27 augusti 2015 § 74 

Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige avslår förslaget om att kommunen initierar en cykelutbildning. 

Kommunfullmäktige noterar att det står föreningslivet fritt att arrangera en cykelutbildning 

om intresse finns. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
 
 



 
70 (83) 

 16 november 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 297 Dnr KFKS 2015/444-409 

Ökat kollektivtrafikåkande 
Motion den 15 juni 2015 av Lisskulla Zayane (MP) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Lisskulla Zayane (MP) yrkar på att Nacka kommun i likhet med Tyresö kommun ska 

erbjuda Nackas vanebilister ett gratis SL-kort under två veckor för att locka bilister över till 

kollektivtrafiken. Trafikenheten har sedan ett par år tillbaka en dialog med 

Trafikförvaltningen om denna typ av projekt. Nacka kommun var bl.a. den första 

kommunen i länet som kunde erbjuda de anställda ett gratis SL-kort under två veckor.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 260 

Natur- och trafiknämnden den 22 september 2015 § 240 

Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 8 september 2015 

Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 260 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad med 

hänvisning till att arbete redan pågår hos trafikenheten i denna fråga. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 22 september 2015 § 240 

Natur- och trafiknämnden föreslog att kommunfullmäktige anser motionen 

färdigbehandlad med hänvisning till ett arbete redan pågår hos trafikenheten i denna fråga. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
 
 
 
  



 
71 (83) 

 16 november 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 298 Dnr KFKS 2015/743-311 

Enkel fråga om avtalet mellan Trafikverket och Nacka 

kommun gällande byggstart för Skurubron 
Enkel fråga den 16 november 2015 av Gunnel Nyman Gräff (S) till kommunstyrelsens 

ordförande  

 

Beslut 

Den enkla frågan anses besvarad. 

 

Handlingar i ärendet 

Enkel fråga 

 

- - - - - 
  



 
72 (83) 

 16 november 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 299 Dnr KFKS 2015/742-201 

Enkel fråga om ytterligare bebyggelse i östra Nacka 
Enkel fråga den 16 november 2015 av Christina Ståldal (NL) till kommunstyrelsens 

ordförande  

 

Beslut 

Den enkla frågan anses besvarad. 

 

Handlingar i ärendet 

Enkel fråga 

 

- - - - - 
 
  



 
73 (83) 

 16 november 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 300 Dnr KFKS 2015/621-790 

Nacka kommuns välfärdsbyggnader och framtida 

personalförsörjning 
Interpellation den 21 september 2015 av Gunnel Nyman Gräff, Andreas Falk och Espen 

Bjordal (S) 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Handlingar i ärendet 

Svar 

Interpellation 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 244 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
  



 
74 (83) 

 16 november 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 301 Dnr KFKS 2015/617-050 

Avbrutna upphandlingar i Nacka kommun 
Interpellation den 21 september 2015 av Khashayar Farmanbar, Helena Westerling och Kaj 

Nyman (S) 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Handlingar i ärendet 

Svar 

Interpellation 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 245 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
  



 
75 (83) 

 16 november 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 302 Dnr KFKS 2015/619-751 

Placering av ensamkommande barn 
Interpellation den 21 september 2015 av Maria Lähetkangas, Gunnel Nyman Gräff och 

Mattias Qvarsell (S) 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Handlingar i ärendet 

Svar 

Interpellation 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 246 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
  



 
76 (83) 

 16 november 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 303 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 

Rapportering enligt 16 kap 6 f-h §§ socialtjänstlagen och 28 f-g §§ lagen om stöd och 

service till vissa funktionshindrade av ej verkställda beslut enligt 4 kap 1 § socialtjänstlagen 

oh 9 § lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade – per sista september 2015. 

 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport nr 1/2015 – Granskning av intern kontroll kopplat 

till räkenskaperna. 

 

 

 

- - - - - 
 
  



 
77 (83) 

 16 november 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 304 Dnr KFKS 2015/741-816 

Utveckling av fritidsgårdarna 
Motion den 16 november 2015 av Rolf Wasteson, Camilla Carlberg och Birgit Hansson (V) 

 

Handlingar i ärendet 

Motion 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 

beredning. 

 

- - - - - 
  



 
78 (83) 

 16 november 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 305 Dnr KFKS 2015/749-819 

Feriearbeten för alla ungdomar 16-18 år 
Motion den 16 november 2015 av Rolf Wasteson, Camilla Carlberg och Birgit Hansson (V) 

 

Handlingar i ärendet 

Motion 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 

beredning. 

 

- - - - - 
  



 
79 (83) 

 16 november 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 306 Dnr KFKS 2015/750-271 

Kommunal bostadsförmedling i Nacka 
Motion den 16 november 2015 av Rolf Wasteson, Camilla Carlberg och Birgit Hansson (V) 

 

Handlingar i ärendet 

Motion 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 

beredning. 

 

- - - - - 
  



 
80 (83) 

 16 november 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 307 Dnr KFKS 2015/751-456 

Förslag om insamling av matavfall och minskning av 

matsvinn 
Motion den 16 november 2015 av Rolf Wasteson, Camilla Carlberg och Birgit Hansson (V) 

 

Handlingar i ärendet 

Motion 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 

beredning. 

 

- - - - - 
  



 
81 (83) 

 16 november 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 308 Dnr KFKS 2015/754-259 

Hyresrätter med rimliga hyror 
Motion den 16 november 2015 av Rolf Wasteson, Camilla Carlberg och Birgit Hansson (V) 

 

Handlingar i ärendet 

Motion 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 

beredning. 

 

- - - - - 

 
  



 
82 (83) 

 16 november 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 309 Dnr KFKS 2015/752-299 

Kommunalt bostadsbolag i Nacka 
Motion den 16 november 2015 av Rolf Wasteson, Camilla Carlberg och Birgit Hansson (V) 

 

Handlingar i ärendet 

Motion 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 

beredning. 

 

- - - - - 

 

 
  



 
83 (83) 

 16 november 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 310 Dnr KFKS 2015/748-822 

Tillgänglighet till det nya badhuset i Saltsjöbaden 
Motion den 16 november 2015 av Erik Svanfeldt, Zakia Mirza, Majvie Swärd och Ella 

Tegsten (S) 

 

Handlingar i ärendet 

Motion 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 

beredning. 

 

- - - - - 

 
 


